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Darłowo, dnia 19 lutego 2016 roku 
BR.0002.2.2016 
 
 
 

Protokół Nr XIX/2016 
z XIX Sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 19 lutego 2016 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1344. 

Radny Łukasz Robak był nieobecny. 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XIX sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 19 lutego 2016 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo;  
Pan Jan Krawczuk – Wicestarosta Sławieński; 
Pan Kazimierz Szewczuk – Radny Rady Powiatu w Sławnie; 
Pan kom. Andrzej Kamoda – Komendant Komisariatu Policji w Darłowie;  
Pan mł. bryg. Krzysztof Pietruszka – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej               
w Sławnie; 
Pan st. kpt. Piotr Słupski – Dowódca Posterunku Państwowej Straży Pożarnej w Sławnie                    
i Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w Darłowie;  
Pan major Arkadiusz Ziółkowski – Kierownik Grupy Zamiejscowej Placówki Straży 
Granicznej w Kołobrzegu z Siedzibą w Darłowie;   
Pani Kinga Fraszko – Komendant Straży Gminnej;  
Pan Włodzimierz Błaszczak –  Zastępca Wójta Gminy Darłowo; .  
Pan Maciej Jabłoński –  Radca Prawny; 
Pani Marzena Fedyniak – p. o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                      
w Darłowie; 
Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska                 
i Rolnictwa; 
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Michała Górskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 
13 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 

 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 

 

 
Ad.1.3.  
Ustalenie  porządku obrad. 
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XIX Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że otrzymał od Wójta Gminy Darłowo wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji                         
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właściciela nieruchomości. Druk Nr 17/2016XIX 
/wniosek Wójta o wprowadzenie uchwał do porządku obrad stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Innych wniosków do porządku obrad nie było.  
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości  
Druk Nr 17/2016XIX było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Porządek Obrad po przyjętych zmianach przedstawia się następująco:  
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3. Ustalenie  porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 29 grudnia 2015 roku z XVII sesji VII kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
1.5. Przyjęcie protokołu z dnia 3 lutego 2016 roku z XVIII sesji VII kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                             
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
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5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XVII sesji Rady Gminy Darłowo oraz 
w okresie między sesjami.                                    
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.    
7. Prezentacja Komendanta Komisariatu Policji w Darłowie dotycząca stanu bezpieczeństwa            
i porządku publicznego na terenie Gminy Darłowo. 
8. Prezentacja Dowódcy Posterunku Państwowej Straży Pożarnej w Darłowie dotycząca stanu 
bezpieczeństwa pożarowego oraz obecnych zagrożeń występujących na terenie Gminy 
Darłowo. 
9. Prezentacja Komendanta Placówki Straży Granicznej w Darłowie dotycząca 
bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Darłowo.  
10. Prezentacja Komendanta Straży Gminnej dotycząca bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie Gminy Darłowo. 
11. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
12. Czas dla samorządu.  
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. Druk Nr 1/2016XIX 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za 
pojemnik o określonej pojemności dla nieruchomości, na których nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. Druk Nr 2/2016XIX 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Druk Nr 3/2016XIX 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za 
zagospodarowanie odpadami komunalnymi za rok, od domku letniskowego lub od innej 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe.  
Druk Nr 4/2016XIX 
17.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne. Druk Nr 5/2016XIX 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości                            
i porządku na terenie Gminy Darłowo.  
Druk Nr 6/2016XIX 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV.100.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 14 października 2015 r. w sprawie wydzierżawienia 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo. Druk Nr 7/2016XIX 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. Druk Nr 8/2016XIX 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu.                     
Druk Nr 9/2016XIX 
22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII.140.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie określenia szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób                                
z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.  
Druk Nr 10/2016XIX 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Darłowo na 
lata 2016-2020. Druk Nr 11/2016XIX 
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24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 
dla Gminy Darłowo.  
Druk Nr 12/2016XIX 
25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na 
terenie Gminy Darłowo.  
Druk Nr 13/2016XIX 
26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych 
na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Darłowo. Druk Nr 14/2016XIX 
27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania 
rekrutacyjnego do klas pierwszych publicznych szkół podstawowych i publicznych 
gimnazjów prowadzonych przez Gminę Darłowo dla kandydatów zamieszkałych poza 
obwodem tych szkół. Druk Nr 15/2016XIX 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.65.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 27 kwietnia 2015 r. w sprawie wyznaczenia inkasentów do 
poboru podatków i opłat na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 16/2016XIX 
29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 
Druk Nr 17/2016XIX 
30. Wolne wnioski i zapytania. 
31. Zakończenie sesji. 
 
 
Za przyjęciem proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji wraz ze zgłoszonymi 
zmianami było:  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących.  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 1.4. 
Przyjęcie protokołu z dnia 29 grudnia 2015 roku z XVII sesji VII kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu. 
Pan Przewodniczący podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad. 1.5. 
Przyjęcie protokołu z dnia 3 lutego 2016 roku z XVIII sesji VII kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu. 
Pan Przewodniczący podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 2.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                       
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 
/aktualna sytuacja finansowa Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił realizację uchwał Rady Gminy   
w okresie między sesjami.  
/sprawozdania z realizacji uchwał stanowią załączniki nr 8 i nr 9 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.4. 
Interpelacje Radnych.  
Pan Grzegorz Hejno zapytał czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt nie zgłosił interpelacji.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje radnych i wnioski sołtysów zgłoszone na XVII Sesji Rady 
Gminy Darłowo oraz w okresie między sesjami.  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na wszystkie wnioski, które 
były zgłoszone sołtysów i interpelacje radnych zostały udzielone odpowiedzi pisemne.  
/Odpowiedzi na interpelacje stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 6.  
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że wszystkie 
resortowe komisje na swoich posiedzeniach sporządziły sprawozdania ze swojej działalności 
za 2015 rok. 
 
Następnie zapytał: 
Czy ktoś z Radnych chciałby zgłosić uwagi do któregokolwiek sprawozdania?  
Nikt uwag nie zgłosił.  
 
Wobec tego Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie przez Radę Gminy 
Darłowo wszystkich sprawozdań z działalności komisji Rady Gminy Darłowo za 2015 rok.  
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Na podstawie wyników głosowania pan Przewodniczący stwierdził, że  
14 głosami za , przy  
0 głosach przeciw i  
0 wstrzymujących 
Rada Gminy Darłowo przyjęła sprawozdania wszystkich komisji za rok ubiegły.  
 
/Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo z działalności w 2015 roku stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Sprawozdanie Komisji Inwentaryzacyjnej Rady Gminy Darłowo z działalności w 2015 roku stanowi załącznik 
nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 
/Sprawozdanie Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo z działalności w 2015 
roku stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 
 
/Sprawozdanie Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady Gminy Darłowo z działalności w 2015 roku stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 
/Sprawozdanie Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady Gminy Darłowo z działalności w 2015 roku 
stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 
/Sprawozdanie Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady 
Gminy Darłowo z działalności w 2015 roku stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
/Sprawozdanie Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo z działalności w 2015 roku stanowi załącznik              
nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie                       
z  działalności w okresie między sesjami.  
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 7.  
Prezentacja Komendanta Komisariatu Policji w Darłowie dotycząca stanu 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Darłowo.  
 

Pan kom. Andrzej Kamoda Komendant Komisariatu Policji w Darłowie przedstawił 
sprawozdanie za 2015 rok.  
/Prezentacja Komendanta Komisariatu Policji w Darłowie dotycząca stanu bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 8.  
Prezentacja Dowódcy Posterunku Państwowej Straży Pożarnej w Darłowie dotycząca 
stanu bezpieczeństwa pożarowego oraz obecnych zagrożeń występujących na terenie 
Gminy Darłowo.  
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Pan st. kpt. Piotr Słupski Dowódca Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w Darłowie 
przedstawił przygotowaną prezentację o stanie bezpieczeństwa pożarowego za 2015 rok oraz 
o obecnych zagrożeniach występujących na terenie Gminy Darłowo. Ponadto przedstawił 
plan działania na 2016 rok.  
/Prezentacja Dowódcy Posterunku Państwowej Straży Pożarnej w Darłowie dotycząca stanu bezpieczeństwa 
pożarowego oraz obecnych zagrożeń występujących na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 9.  
Prezentacja Komendanta Placówki Straży Granicznej w Darłowie dotycząca 
bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Darłowo.  
 
Pan major Arkadiusz Ziółkowski Kierownik Grupy Zamiejscowej Placówki Straży 
Granicznej w Kołobrzegu z Siedzibą w Darłowie przedstawił przygotowane sprawozdanie za 
2015 rok.  
/Prezentacja Komendanta Placówki Straży Granicznej w Darłowie dotycząca bezpieczeństwa publicznego na 
terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 10.  
Prezentacja Komendanta Straży Gminnej w Darłowie dotycząca bezpieczeństwa                      
i porządku publicznego na terenie Gminy Darłowo.  
 
Pani Kinga Fraszko Komendant Straży Gminnej w Darłowie przedstawiła sprawozdanie                   
z działalności Straży Gminnej w 2015 roku i plan działania na 2016 rok.  
/Prezentacja Komendanta Straży Gminnej w Darłowie dotycząca bezpieczeństwa i porządku publicznego na 
terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 11.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
 
W tym punkcie głos zabrali: 
  

Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że w ubiegłym 
roku Sołectwo Dobiesław razem z Sołectwem Boryszewo i Sołectwem Wiekowice składało 
do pana Starosty Sławieńskiego petycję o gruntowny remont bądź całkowitą budowę drogi 
powiatowej przechodzącej przez Boryszewo, Dobiesław i Wiekowice. Pani Sołtys 
powiedziała, że byli razem z panem radnym Henrykiem Ignatowiczem w Starostwie złożyć tą 
petycję w imieniu naszych mieszkańców. Mówczyni powiedziała, że ponieważ panowie radni 
i pan wójt poparli tą inicjatywę mieszkańców, uznała, że winna jest powiadomić państwo jaką 
otrzymała odpowiedź. Pani Sołtys powiedziała, że odpowiedź jest lakoniczna, nie na temat, 
nie dotyczy w ogóle tej petycji. Pani Sołtys powiedziała, że pan Starosta w swoim piśmie 
odpowiedział na temat budowy dróg różnych, tylko nie tych, o których pisali w tej petycji. 
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Mówczyni powiedziała, że w dwóch zdaniach na końcu pisma, które jest w ogóle 
potraktowane jako pismo od niej a nie jako petycja mieszkańców, pan Starosta informuje, że 
jak nastaną dobre warunki pogodowe, to po prostu te drogi zostaną połatane. Pani Sołtys 
powiedziała, że już nie będzie tego komentować. Pani Sołtys w imieniu sołectwa 
podziękowała władzom Gminy za wsparcie. Mówczyni poinformowała, że tej sprawy po 
prostu tak nie zostawią i będą walczyć tak długo aż pan Starosta uzna, że Gmina Darłowo               
w tym również wieś Doniesław, Boryszewo i Wiekowice są godne także uwagi. Pani Sołtys 
powiedziała, że oni pisząc tą petycję i składając to pismo nie oczekiwali żadnej odpowiedzi   
w sensie wiążącym, że jutro im zbudują drogę, ale oczekiwali poważnego potraktowania.  
Mówczyni powiedziała, że oczekiwali takiego potraktowania, że pan Starosta zastanowi się 
przynajmniej i po prostu da nam chociażby cień nadziei na budowę tej drogi. Mówczyni 
powiedziała, że takiej odpowiedzi nie dostali. Pani Krystyna Krassowska powiedziała, że jak 
samo państwo wiedzą, że łatanie dróg to nie jest żadna łaska powiatu, tylko to jest po prostu 
„psi obowiązek”. Pani Sołtys powiedziała, że droga jest dziurawa, niebezpieczna, nie ma 
chodnika, nie ma nic. Mówczyni powiedziała, że mają za to bardzo dużo wiatraków, dzięki 
którym niewiele uzyskali. Pani Sołtys powiedziała, że droga, która do tej pory się 
utrzymywała jako tako – po prostu się rozsypała i na tą chwilę nie mogą uzyskać od 
Starostwa żadnej pomocy. W tamtym roku w maju udało się uzyskać tyle, ze Starostwo im 
połatało te dziury. Pani Sołtys powiedziała, że z tego pisma widać, że w tym roku też nie 
będzie lepiej. Mówczyni powiedziała, że łatanie dziury dziurą niewiele już daje. Pai Sołtys 
powiedziała, że będzie walczyła o tą drogę ponieważ w Dobiesławiu są dzieci, również osoby 
starsze i jest to szlak, który prowadzi do Wiekowic, gdzie są gospodarstwa agroturystyczne, 
gdzie przyjeżdżają ludzie z Polski i nie tylko. Często przy opadach deszczu i złym oświetleniu 
po prostu nie widać tych dziur. Ludzie miejscowi naprawdę wiedzą już gdzie są ogromne 
wyrwy i te wyrwy omijają, natomiast osoby obce o tym nie wiedzą.  
 
(Radny pan Michał Górski wyszedł z sali obrad) 
 

Pani Sołtys Dobiesławia powiedziała, że my nie możemy pozwolić na to i czekać tak 
długo bezczynnie aż się zdarzy wypadek, aż się ktoś na tej drodze zabije. Naprawdę na to nie 
można pozwolić. Pani Krystyna Krassowska powiedziała, że nie chce być sołtysem takiej 
wioski, w której cos takiego miałoby miejsce i żeby w przyszłości ktoś jej powiedział, że była 
sołtysem i nic nie zrobiła. Dlatego pani Sołtys poinformowała panów radnych, że jako 
sołectwo będą po prostu odwoływać się od tego. Pani Sołtys powiedziała, że w tej chwili  
jako sołectwo będą odwoływać się od tego pisma i będą starli się pojechać całą delegacją do 
Starostwa i porozmawiać jeszcze z radnymi starostwa, z panem Starostą i przedłożyć mu 
jeszcze raz tą petycję i poprosić jeszcze raz o rozpatrzenie tego. Pani Sołtys powiedziała, że 
nie oczekujemy, że zrobi się tę drogę w tym roku, ale chcieliby mieć jakąś nadzieję na to, że 
ta droga kiedyś powstanie i nie wtedy kiedy już poumierają, bo chcieliby jeszcze po tej 
drodze jeździć. Pani Sołtys powiedziała, że mówiła o tym tutaj w woli informacji.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał pana Jana 

Krawczuka czy chciałby się ustosunkować do tej wypowiedzi? 
 
Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński odpowiedział, że oczywiście, że się 

ustosunkuje, ale później, ponieważ może jeszcze będą inne pytania.   
 
(radny pan Michał Górski wrócił na salę obrad)  
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Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedział, że chciała zaznaczyć, że 
dobrze, że pan Wójt zainteresował się tym, że nie wpływają pieniążki za przesył z Barzowic 
do GPZ w Darłowie. mówczyni powiedziała, że tylko ma pytanie: Dlaczego tak późno po 
dwunastu latach upomina się o pieniądze? Mówczyni zaznaczyła, że również nie znaleźli 
takiej zgody na położenie tego kabla na tych terenach gminnych. Mówczyni do państwa 
radnych powiedział, że historia znowu się powtarza. Pani Grażyna Marcinkowska-
Hryckiewicz powiedziała, że mówiła o tym na ostatniej radzie Gminy po fakcie już, ponieważ 
nie zdążyła przyjechać na trybunę i nie zdążyła tego wszystkiego powiedzieć. Mówczyni 
powiedziała, że ta historia nadal się powtarza, tylko to sformułowanie, to uzasadnienie jest 
troszeczkę zakręcone. Mówczyni powiedziała, że jest ono jednoznaczne z taką umowa 
służebności na trzydzieści lat, której do tej pory nie było. Pani Grażyna powiedziała, że kabel 
był zakopany bezprawnie, a w między czasie wymieniono wiatraki tez nie wiadomo na jakich 
zasadach. Mówczyni powiedziała, że na tym terenie był taki zapis, że zgodnie z zapisami 
miejscowego planu zagospodarowanie przestrzennego tj. plan 282 z 2005 roku z dnia 30 
czerwca gdzie na stronie 7 w punkcie 7) jest taki zapis, że „zakaz lokalizacji elektrowni 
wiatrowych, elektrownie wiatrowe usytuowane przed uprawomocnieniem się niniejszego 
planu po ich wyeksploatowaniu technicznym do likwidacji”. Pani Grażyna Marcinkowska-
Hryckiewicz powiedziała, że cały czas nikt nie widział tego punktu. Mówczyni powiedziała, 
że rozmawiała z pracownikami Gminy, rozmawiała z panem wójtem kiedy był jeszcze 
zastępcą i powiedział, że nie ma takiego zapisu, że to nie istnieje w ogóle. Mówczyni 
powiedziała, że nigdzie nie znalazła – a szukało tego wiele osób – nie są dostępne dokumenty 
o postępowaniach środowiskowych na wymianę tych wiatraków. Mówczyni powiedziała, że 
nic takiego się nie stało pewnie. Pani Grażyna Marcinkowska–Hryckiewicz powiedział, że te 
wielkie wiatraki, które stanęły na miejscu tych małych wiatraków miały zbyt dużą moc, żeby 
ten kabel cienki wytrzymał, który był położony dla tamtych małych wiatraków, więc kabel 
zaczął się palić i paliło się zboże, było zagrożenie. Mówczyni powiedziała, że po prostu jest 
to niedopuszczalne, żeby takie rzeczy się działy. Pani Grażyna powiedziała, że został on 
położony wbrew woli i powiedziała, że z pełną odpowiedzialnością może o tym powiedzieć, 
bo kabel leży na jej posesji bez jej wiedzy. Mówczyni powiedziała, że został wymieniony bez 
jej wiedzy wbrew prawu. Mówczyni powiedziała, że prawo zostało złamane i jest stroną w 
sprawie i jest osobą poszkodowaną w tej sprawie i toczy się postępowanie. Pani Grażyna 
Marcinkowska powiedziała do pań i panów radnych, że zwraca się do nich, bo ta sprawa jest 
po prostu brzydka. Mówczyni powiedziała, że po rozbiórce tych pierwszych wiatraków tam 
nie powinny stanąć żadne wiatraki. Mówczyni pytała: Jak to się stało, że one zostały 
wymienione? Czy my nie znamy takich dokumentów? Pani Grażyna powiedziała, że wiemy, 
że były wymienione i to o dużo większej mocy. Pani Grażyna zapytała: Jak może pozwolić 
jeden urzędnik, czy drugi urzędnik, żeby takie rzeczy się działy, żeby top stwarzało takie 
zagrożenie dla ludzi, zwierząt i całej przyrody? Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz 
powiedziała, że prosi pana wójta i pana przewodniczącego o odpowiedź na piśmie w sprawie 
toczącego się postępowań na te wiatraki. Mówczyni powiedziała, że jest wiele takich 
wiatraków w naszej gminie, które nie powinny stać, tak jak wiatraki w Starym Jarosławiu, 
które nie mają raportu oddziaływania przedinwestycyjnego. Pani Grażyna ponownie pytała na 
jakiej zasadzie one stoją i na jakiej zasadzie chce się je prowadzić później? Mówczyni 
powiedziała, że wszystko czeka na ulegalnienie tego wszystkiego. Tak być nie może.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała także, że ma też zastrzeżenia 
co do prowadzenia na chwilę obecną BIPu, tego w jaki sposób jest on prowadzony. 
Mówczyni powiedziała, że za wójta Kupracza obojętnie co by się nie mówiło, to BIP był 
czytelny. Mówczyni powiedziała, że wchodziła na stronę BIP i miała tam wszystko. Po 
prawej stronie miała tam plan zagospodarowania, miała rzeczy ważne, decyzje środowiskowe, 
a w tej chwili Mówczyni powiedziała, że decyzji środowiskowych nie ma, planu 
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zagospodarowania nie ma. Mówczyni powiedziała, że zostały one schowane pod uchwały. 
Mówczyni powiedziała, że nie wiedzą kiedy uchwały były, więc musieli, co zajęło im siedem 
dni (siedem osób tego szukało), żeby wyszukać jakie są ogłoszenia na BIP-ie. Mówczyni 
powiedziała, że tez nie ma tam wszystkich. Mówczyni powiedziała, że rzeczy ważnych, 
kontrowersyjnych nie zamieszczono, że wyrzucono je całkowicie. Mówczyni powiedziała, że 
przedtem były, a dzisiaj ich nie ma w ogóle. Mówczyni pytała na jakiej zasadzie się to dzieje? 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że pan Wójt był od 2010 roku tutaj.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jest od 2011 roku.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że od końca 2010 roku chyba.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jest pani w błędzie.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że jeżeli tak pan wójt twierdzi 

to ona mu wierzy, bo może coś przeoczyła. Mówczyni powiedziała, że od 2011 roku to i tak 
jest trzy lata i nie mógł pan nie wiedzieć mając w swoich obowiązkach środowisko. 
Mówczyni powiedziała, że nie mógł nie wiedzieć co się dzieje w tym środowisku. Mówczyni 
powiedziała, że nie wie za co on pieniążki brał jeżeli nie wiedział co się dzieje w tym 
środowisku. Mówczyni powiedziała, że cały zakres wiedzy w tym wypadku musiał mieć. Pani 
Grażyna powiedziała, że teraz 1,5 roku, a już praktycznie drugi rok idzie nowego wójta                      
i nadal szukają, cały czas składają pisma w sprawie wiatraków. Mówczyni powiedziała, że tej 
sprawy nie zostawią. Mówczyni powiedziała, że tak jak pan prof. Bartoszewski powiedział, 
że warto być przyzwoitym człowiekiem i ona to hołduje. Mówczyni zwróciła się także do 
radnych słowami, że warto być przyzwoitym człowiekiem. Pani Grażyna powiedziała, że 
poświęca swój czas, swoje zdrowie, żeby doprowadzić ta sprawę do końca, bo tak dalej być 
nie może. Mówczyni pytała, czy zbłądziliśmy, czy źle zrobili, czy nie wiedzieli o wielu 
sprawach, czy toczyły się tajne postępowania? Mówczyni powiedziała, że one pojawiały się             
i znikały, gdzieś tam były, gdzieś ktoś porwał kartkę, ogłoszenie na ogłoszenie. Pani Grażyna 
Marcinkowska-Hryckiewicz pokazała komplet dokumentów, które są na dzisiejsze obrady                  
i prosiła by powiedzieć ile to jest stron tego wszystkiego. Mówczyni powiedziała, że nie 
zdążyła się tutaj przygotować do tej sesji, bo one ukazały się dziesiątego a to są bardzo ważne 
rzeczy.  Mówczyni powiedziała, że te dokumenty dziesiątego ukazały się na BIPie, 
dwunastego zostały dołożone i teraz mamy siedem dni, to ona prowadząc czterdzieści lat 
firmę nie jest w stanie przygotować się z tego na dzisiejsza sesję.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo zapytał panią Grażynę 

Marcinkowską-Hryckiewicz, czy to (co trzymała w rekach) jest na dzisiejszą sesję?  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz odpowiedziała, że tak, to jest na dzisiejszą 

sesję. Mówczyni zapytała jak ma Kowalski czy inny człowiek się przygotować? Mówczyni 
powiedziała, że to wszystko było drukowane. Następnie powiedziała, że jeśli jest w błędzie to 
prosi o sprostowanie co jest źle. Mówczyni pokazała dokumenty i powiedziała, że to jest 
wszystko należące do tej sesji, wszystko z tej strony. To ogłoszenie, które się ukazało, to jest 
do dzisiaj podejmowanych decyzji, a tui są załączniki różne.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie ukrywamy tego 

pani Grażyno.  
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Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała jak Kowalski ma się do tego 
przygotować jakby chciał przyjść? Mówczyni powiedziała, że jak by chciała w tej sprawie 
zająć zdanie, to nie może, bo nie da rady, bo jest nie jest przygotowana. 

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zwrócił pani Grażynie 

uwagę, że gmina działa w sposób transparentny. Pan przewodniczący powiedział, że 
faktycznie układ strony internetowej naszej gminy zmienił się i wszystkie zakładki odnośnie 
planu zagospodarowania i wszystkie dotyczące uchwał są na bieżąco opublikowane. Pan 
Przewodniczący powiedział, że natomiast co do decyzji środowiskowej nie mogło się 
pojawić, ponieważ Wójt nie wydał ani jednej za swojej kadencji.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że pan Wójt wydał 

kontrowersyjną farmę wiatrową w Cisowie, i podpisał i toczy się postępowanie i znowu chce 
się ulegalnić rzecz, której nie wolno. Mówczyni powiedziała, że stoi tam pięć małych 
wiatraków dla których planuje się wymianę. Mówczyni powiedziała, że jest teraz to 
zakwestionowane przez Wojewodę. Mówczyni powiedziała, że to wisi w powietrzu.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że według 

takich informacji ze Starostwa, żadnych takich czynności się nie prowadzi wobec tych 
uchwał.       

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że ona jest w posiadaniu tej 

decyzji środowiskowej.  
 
Radny pan Henryk Noworolnik powiedział, że po raz kolejny czyje się opluty przez 

panią za to, że są elokwentni do tego czym się zajmują z uwagi na to, że nie mają wiedzy. Pan 
radny powiedział, że pani przychodzi na spotkania i wyrywa skądś jakiś wyrywek z kontekstu 
jakiegoś pisma i zarzuca nam pani różne rzeczy. Mówca powiedział, że wydaje mu się, że                
w dzisiejszych czasach, gdy nie są przeciwni niczemu i można to po prostu załatwić inaczej. 
Pan radny powiedział do pani Grażyny Marcinkowskiej-Hryckiewicz, żeby przyszła do 
radnych najpierw z dokumentami, a wtedy siądą, a w każdej chwili będą mogli poprosić 
pracowników, pana wójta i merytorycznie na ten temat podyskutować. Mówca powiedział, że 
tak jak się poczuł w Dąbkach, gdy pani przyszła, to… Mówca powiedział, że nie ma takiej 
wiedzy w tej chwili, bo nie leży przed nim decyzja, a pani mu podstawia pod nos kawałek 
jakiegoś pisma – gdzie nie zna całej sprawy – i każe mu wyrazić opinię. Pan radny 
powiedział, że może być najlepszym człowiekiem i wyrażać opinie, ale później się okazuje, 
że rzeczywistość jest całkiem inna, bo jest jakaś jeszcze inna decyzja i jeszcze jedna. Pan 
radny prosił aby pani Grażyna zmieniła ton współpracy z Gminą i nie przychodziła tylko na 
trybunę obywatelską działać i przedstawiać radzie jakieś wyrywki. Radny prosił aby zgłosić 
się do Komisji, a wtedy jeżeli na komisji nie będą mogli znaleźć jakiegoś konsensusu, to prosi 
wtedy przychodzić na trybunę. Mówca powiedział, że w tej chwili to tak wygląda, że pani ma 
do wszystkich pretensje, włącznie do wszystkich radnych, ale my nie mamy takiej wiedzy jak 
pani.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że nie ma pretensji, a radny 

jest w błędzie. Mówczyni zapytała pana radnego czy pan na komisji otrzymał dokumenty 
dotyczące tej sprawy, czy nie?  

 
Pan radny Henryk Noworolnik zapytał do jakiej sprawy.  
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Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że do sprawy tego kabla                  
z Barzowic.  

 
Radny Pan Henryk Noworolnik zaprosił panią Grażynę do komisji, która się tym 

zajmuje.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że pan radny nie był 

przygotowany w ogóle do głosowania skoro pan dokumentów nie zobaczył. Mówczyni 
zapytała, czy pan radny o te dokumenty poprosił? Mówczyni nalegała o odpowiedź, bo tutaj 
wszyscy słuchają.  

 
Pan radny Henryk Noworolnik powiedział, że na każdą sytuację, co kol wiek głosują, 

to jest komisja przygotowana i jest zainteresowany, to przychodzi na tą komisje i się 
dowiaduje. Pan radny powiedział, że jedną stronę przedstawia komisja a drugiej strony nie ma 
bo pani po prostu nie ma i później pni przychodzi na radę i twierdzi, że pani ma a radni się 
mylą.  

 
  Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że pan radny ma obowiązek 

zażądać tej dokumentacji jeżeli pan tego nie dostaje.  
 
Pan radny Henryk Noworolnik powiedział, że ta dokumentacja się znajduje nad którą 

radni dyskutują.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że pytała pana radnego czy 

dostał dokumentację, to odpowiedział, że zwrócił się o nią i jej odmówiono. Mówczyni 
zapytała więc kto czytał tą dokumentację?  

 
 Pan radny Henryk Noworolnik powiedział, żeby pani wskazała, który radny się 

zgłosił i nie otrzymał.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że pan Surdel.  
 
Pan radny Henryk Noworolnik zapytał pana radnego Edmunda Surdela czy pan 

dokumentacji nie uzyskał?  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy pan może 

żądał jakąś dodatkową?  
 
Radny pan Edmund Surdel powiedział, że na komisji poprosił pana wójta o to, żeby 

pan wójt przedstawił mu dokumenty dotyczące tego kabla, który jest usadowiony na 
działkach gminnych. Pan radny powiedział, że takich dokumentów nie otrzymał. Mówca 
powiedział, że dowiedział, się, że nie potrzebne są te dokumenty, żeby zagłosować nad tą 
uchwałą. Pan radny powiedział, że uważa, że to jest błędna sprawa, bo uważa, że powinien 
takie dokumenty, przynajmniej możliwość sprawdzenia pozwoleń na budowę i innych 
dokumentów zawiązanych z tą inwestycją. Pan radny powiedział, że był taki moment, że pan 
wójt skierował go do Starostwa po decyzje. Pan Edmund Surdel powiedział, że teraz tak się 
zastanawia czy on tutaj jako radny będzie latać po starostwie i tam szukać tych dokumentów 
na te inwestycje, które są robione na terenie Gminy i były.  
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
wójtowi.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że  to troszeczkę nie tak. 

Mówca powiedział, że chodzi o służebność, a nie o pozwolenie na budowę. Pan Wójt 
powiedział, że te kable są od 2001/2002 roku. pan Wójt powiedział do pani Grażyny, że BIP 
się nie zmienił od czasu wójta Kupracza. pan Wójt powiedział także, że widzi, że pani 
nastawienie do wójta Kupracza bardzo pozytywnie się zmieniło od jakiegoś czasu. Pan Wójt 
powiedział, że rzeczywiście tak powiedział, że to było tak dawno, że nie umie powiedzieć, bo 
byli pracownicy, którzy obecnie nie pracują – gdzie te dokumenty, w archiwum. Pan Wójt 
powiedział, że najprościej jest udać się do starostwa i otrzymać taką decyzję pozwolenia na 
budowę. Pan Wójt powiedział, że jest to na mapach powykonawczych, więc trzeba założyć, 
że to wszystko jest legalnie, a dlaczego przez tyle lat ta opłata nie była pobierana, to jako wójt 
działa na korzyść Gminy i chce aby teraz ta opłata była pobierana. Pan Wójt powiedział, że 
jeżeli chodzi o to, czy są one legalnie położone czy nie, to są od tego odpowiednie instytucje, 
Nadzór Budowlany. Pan Wójt powiedział, żeby pan radny mógł wystąpić do nadzoru,                        
a nadzór by odpowiedział bardzo szybko pismem. Pan Wójt powiedział, że jest prokuratura 
jeżeli pan radny podejrzewa, że w jakiś sposób jest pomijane prawo.   

 
Pan radny Edmund Surdel powiedział, że jeżeli radni otrzymują projekt uchwały na 

siedem dni przed sesją to pan sobie zdaje sprawę, że nawet jak wystąpi z pismem do 
kogokolwiek, to nie jest w stanie otrzymać informacji w ciągu siedmiu dni. Pan radny 
powiedział, że są odpowiednie przepisy i pewne instytucje mają czas na odpowiedź. Mówca 
powiedział, że to nie jest w porządku. Pan radny powiedział, że zapytał wprost, bo chciał 
zobaczyć dokumentacje dotyczącą tego kabla, która znajduje się w gminie, jeżeli taka jest. 
Mówca zapytał dlaczego niemożna jej pokazać? Czy jest jakiś problem, żeby on to zobaczył? 
Pan radny powiedział, że teraz to odbiera w ten sposób trochę dziwnie, bo zastanawia się, że 
prosi o dokument, żeby go przygotować, ewentualnie żeby mógł go zobaczyć. Pan radny 
powiedział, że nie jest prawnikiem, nie jest fachowcem od budownictwa, ale ma prawo 
wglądu do tych dokumentów. Pan radny powiedział, że pan wójt go odsyła do Starostwa. 
Mówca powiedział, że jakby teraz napisał do pana Starosty znowu pismo odnośnie wydania, 
czy pozwolenia do wglądu pewnych dokumentów, no to tak nie może być, bo wiemy ile to 
trwa. Jak długo to trwa? Pan radny powiedział, że nie jest w stanie. Pan radny powiedział, że 
sądził przynajmniej a w tej chwili już się domyśla, że pewnych dokumentów na pewne 
inwestycje nie ma.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do pana 

Edmunda, że bardzo ciężko jest zwołać sesję z półrocznym wyprzedzeniem, żeby pan uzyskał 
całkowitą informację. Ponadto pan Przewodniczący powiedział, że pan radny ma prawo 
złożyć wniosek o udostępnienie informacji publicznej. Pan Przewodniczący zapytał pana 
radnego dlaczego pan tego nie zrobił, a teraz w informacji słownej chce pan żeby pokazać 
panu jakieś dokumenty.   

 
Pan radny Edmund Surdel powiedział, że sądził, że jeżeli rozmawiają na temat 

uchwały, na temat inwestycji, która była kilkanaście lat temu, że jest jakieś odzwierciedlenie 
tego w dokumentacji w gminie. Pan radny powiedział, że dlatego zadał takie pytanie. Pan 
radny zapytał czy popełnił tym jakieś przestępstwo?  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to jest temat na 

komisje a nie na sesję. Pan Wójt powiedział, że jeżeli to by było niezgodne z prawem, to 
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notariusz by nie podpisał służebności notarialnej, bo on sprawdza, czy to jest zgodne                        
z prawem, sprawdza operat szacunkowy, kosztorys, który robi ocenę, też to sprawdza. Pan 
Wójt powiedział, ze jeśli pan radny ma jakieś podejrzenia to prosi powiadomić odpowiednie 
organy.  

 
Pan radny Edmund Surdel powiedział, że nie ma podejrzeń, lecz chciał tylko zobaczyć 

dokumenty.  
 
Pan Włodzimierz Błaszczak Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że może 

sobie wyjaśnimy pojęcie dokumentacji. Mówca powiedział, że całą dokumentację budowlaną 
posiada organ, który wydaje pozwolenie. Mówca powiedział, że u nas – mówi o latach 
poprzednich, kredy to było, że nie wydawało się decyzji środowiskowych – jest tylko 
wyrażenie zgody na umieszczenie kabla w naszych działkach, pan Zastępca mówi, że 
wnioskodawca składa tylko mapy i opis językiem niespecjalistycznym co to jest. Czyli, że to 
jest kabel, ile milimetrów, że aluminium, ile kilometrów biegnie i koniec. Pan Włodzimierz 
Błaszczak powiedział, że my tu nie mamy innej dokumentacji i nie ma potrzeby żeby 
inwestor składał, bo on musi mieć tylko tytuł prawny do umieszczenia tego kabla. Mówca 
powiedział, że to załącza do dokumentacji do pozwolenia na budowę. Pan Włodzimierz 
Błaszczak powiedział, że to jest cała ta kwestia jakby tej niejasności, bo my nie mamy całego 
projektu budowlanego, bo inwestor tutaj nie musi tego przedstawiać i ni przedstawia bo po 
co. My mamy tylko – i teraz też się odbywa w ten sposób, tylko że teraz jest pełna jakby 
ścieżka prawna, że jeżeli ktoś składa wniosek o to, że coś umieścić a jeżeli są to drogi nasze 
publiczne to wydajemy decyzje o umieszczeniu i mamy opisy i wszystko co tam jest. Pan 
Włodzimierz Błaszczak powiedział, ze jeżeli nie są to drogi publiczne to jest zgoda                            
i ustanowienie służebności. Mówca powiedział, że my też wtedy wiemy trasę przebiegu, 
ustalamy, wnosimy korekty i wiemy co tam jest budowane. Mówca powiedział, że tylko to 
jest ten element, który inwestorowi jest potrzebny, żeby załączyć do wniosku pozwolenia na 
budowę. Mówca powiedział, że teraz dochodzi z 2008 roku do tego decyzja środowiskowa, 
której wcześniej nie było. Mówca powiedział, że były oczywiście, ale to nie były decyzje 
środowiskowe nie wydawane przez w ogóle wójta czy burmistrza, bądź prezydenta miasta. 
Mówca powiedział, że myśli, że jak to sobie wyjaśnią to myśli, że te pana radnego pytanie 
może się okazać wtedy jak gdyby bezprzedmiotowe, bo my nie mamy tego, a pan oczekuje 
jakieś tam dokumentacji różnej pełnej.  

 
Pan radny Edmund Surdel powiedział, że to co jest w gminie dotyczące tego kabla na 

naszych działkach, to ci jest w gminie. Mówca powiedział, że tylko o to poprosił. 
 
 Pan Włodzimierz Błaszczak Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że w gminie 

mogą być tylko mapy na których jest przebieg i adnotacja ewentualnie. 
 
Pan radny Edmund Surdel powiedział, że prosił tylko o to co znajduje się w gminie.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zwróciła uwagę panu przewodniczącemu, 

że pan Surdel jest członkiem rady i pan przewodniczący pytaniami – dlaczego tego czy 
tamtego nie zrobił – starał się zawstydzić pana sardela w ten sposób, że ma odmienne zdanie. 
Mówczyni prosiła tego tak nie rozliczać i powiedział, że to pan jest przewodniczącym i pan 
zarządza radą i pan powinien tą radę scalać a nie dzielić. Mówczyni powiedziała, że pan 
przewodniczący atakuje swojego radnego. Mówczyni powiedziała, że to bardzo nie ładnie i że 
źle to odebrała.  
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że stoi na 
straży procedur i wszystko co robią, robią zgodnie z procedurami. Mówca powiedział, że jest 
ustawa o samorządzie publicznym, jest statut i tego muszą się trzymać. Mówca powiedział, że 
on jest od tego, żeby tego porządku pilnować.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że nie, bo takie sprawy może 

pan załatwić – to co zwrócił pan uwagę – poza sesją, a nie zawstydzać tu radnego, który ma 
własne zdanie.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to jest jednak temat na 

komisję. Tam każdy ma prawo wyrazić swoje zdanie i nie musi głosować.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz oraz pan Wójt mówili jednocześnie.  
  
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zwróciła panu wójtowi uwagę, że sprawy              

o których mówią dotyczą lat 2009 kiedy decyzja środowiskowa była już wydawana przez 
Urząd Gminy, także nie mówią o rzeczach poprzednich. Mówczyni powiedziała, że nie chce 
tutaj zawstydzać panów radnych, a nie ma czasu ciągle śledzenia wszystkiego i pilnowania, 
bo to nie jest jej obowiązek, tylko obowiązek jest urzędników tego pilnowania, a rada 
reprezentuje ją, Stary Jarosław, Dobiesław i wszystkich ludzi ponieważ to oni dali im mandat 
a nie pan wójt. mówczyni powiedziała, że dlatego chciałaby uświadomić, może nie złośliwie, 
bo nie chce być złośliwa wobec rady i nie chce żeby pan do niej tez tak mówił, bo nie 
przyszła tutaj złośliwie. Mówczyni powiedziała, że mogła w ogóle tutaj nie przychodzić, bo 
jej nie jest nic potrzebne, tylko ma po prostu kręgosłup moralny. Mówczyni powiedziała, że 
jeżeli coś zaczyna to chce to skończyć i skończy to z takim doprowadzeniem, że jeżeli nie ma 
racji w tym co mówi, to będzie wszystkich przepraszać po kolei. mówczyni powiedziała, że 
będzie wtedy przepraszać, że zbłądziła i nie wstydzi się tego. Mówczyni powiedziała, że jest 
tylko ciekawa jak będzie odwrotna sytuacja.  

 
Radny pan Henryk Ignatowicz prosił, żeby uszanować instytucje naszego państwa, bo 

to jest podstawa naszej tu egzystencji. Mówca powiedział, że w naszym kraju są jakieś 
ustawy, które dają nam możliwość wiary w to, że coś jest zrobione dobrze. pan radny 
powiedział, że jeżeli pan wójt tłumaczy i przedstawiciele Gminy tłumaczą, że są naniesione 
lokalizacje kabli i wiatraków – jest to zrobione zgodnie z prawodawstwem polskim. Pan 
radny powiedział, że może zaczną się zagłębiać w to, czy ten budynek właściwie stoi na 
właściwym miejscu, bo jeżeli w ten sposób zaczniemy reagować to się okaże, że będziemy 
wszystko roztrząsać na czynniki pierwsze. Mówca powiedział, że myśli, że trybuną                           
i miejscem do takich dyskusji są komisje.  

 
Pan radny Wiesław Moskwa powiedział do pani Grażyny Marcinkowskiej -

Hryckiewicz, że wcześniej pani Grażyna powiedziała, że na jej działce został położony kabel 
do Barzowic.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz odpowiedziała, że tak.  
 
Pan radny Wiesław Moskwa zapytał czy jak były kładzione te kable, czy pani Grażyna 

już miała tę działkę czy nabyła później?  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz odpowiedziała, że jak kabel był kładziony 

to miała tą działkę.  
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Pan radny Wisław Moskwa powiedział, że wtedy pani nie protestowała, że kabel był 

kładziony. 
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz odpowiedziała, że o tym nie wiedziała, że 

to było poza jej wiedzą, co już tutaj podkreśliła. Mówczyni powiedziała, że poza jej wiedzą 
zrobiona jest rzecz straszna.  

 
Pan radny Wiesław Moskwa powiedział do pani Grażyny, że pani nie wie co się dzieje 

na jej działce.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz odpowiedziała, że nie wie bo ona jest                  

w Darłowie i nie pilnuje tej działki cały czas. Mówczyni powiedziała, że ona (działka) jest                 
w Darłowie. Mówczyni powiedziała, że dowiedziała się o tych kablach bo kopali na jej 
działce i zobaczyła, że są na jej działce i kopią na jej prywatnej działce i zakopują kabel i bez 
jej wiedzy. Mówczyni powiedziała, że to są dziwne rzeczy. Mówczyni powiedział, że jeżeli 
pan radny mówi, że wierzy panu wójtowi na słowo, że pan wójt działa w dobrej wierze to 
dobrze.  

 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że wierzy instytucjom tego państwa nie 

panu wójtowi. Pan radny powiedział, że pan wójt reprezentuje między innymi państwo 
Polskie, jego osoba jest prawem chroniona. Pan radny powiedział, że nie widzi złych działań 
pana wójta i prosi radnym nie zarzucać, że działają, że ich intencje są złe.  

  
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że niczego nie zarzuca, lecz 

tylko uświadamia, mówi co wie, swoją wiedzę przekazuje. Mówczyni powiedziała, że 
państwo nam jako obywatelom również pewnie ufa, ale u niej jest Urząd Skarbowy, 
kontrolują ją Inspekcje Pracy, wszystko, pomimo, że jej ufają, mają do tego prawo. 
Mówczyni powiedziała, że tak samo ona ma prawo pytać, otrzymywać dokumenty przed sesją 
i radni. Mówczyni powiedziała, że tak samo to powinno być przynajmniej z miesiąc temu 
opublikowane jeżeli to jest na sesję. Mówczyni powiedziała, że nie wie, że abstrahuje, że nie 
wie, ale to dzisiaj wydrukowała na dzisiejszą sesję. Mówczyni powiedziała, że powinno to 
być już miesiąc wcześniej, zagadnienia. Mówczyni pokazała zaproszenie do obywateli do 
wszystkich obywateli całej Gminy. Mówczyni powiedziała, że tutaj nie ma nikogo, że paru 
sołtysów tylko jest. Mówczyni zapytała kto to wiedział, a tutaj są bardzo ważne sprawy, może 
będziemy mieli coś do powiedzenia. Mówczyni powiedziała, że jeżeli to dotyczy jednej sesji, 
to prosi ją sprostować bo nie może tego odróżnić.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wczoraj odbyło się 

spotkanie w sprawie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej i nie było pani. Pan wójt zapytał 
dlaczego?  Pan Wójt powiedział, że tego nie trzeba było drukować, trzeba było po prostu 
posłuchać. Pan wójt powiedział, że pan przyjechał specjalnie przez pół Polski, Tylkowo to, 
żeby wszyscy mogli posłuchać.  

 
 Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że nie wiedziała. Mówczyni 

powiedziała, że poprosiła pana Przewodniczącego na poprzedniej sesji, żeby wyznaczył 
termin, żeby mogła się dostosować, przyjechać i porozmawiać w sprawie tych wiatraków, bo 
może do jakiegoś porozumienia dojdą jak to załatwić, aby ochronić gminę przed 
roszczeniami. Mówczyni powiedziała, że niestety nie doczekała się tego zaproszenia. 
Mówczyni powiedziała, że dzisiaj pan przewodniczący powiedział, czemu nie zadzwoniła. 
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Mówczyni powiedziała, że po prostu też ma wiele spraw, a to jest sprawa, która dotyczy 
Gminy i powinna być na sercu gminie i powinna zostać zaroszona, aby mogła przyjechać 
delegacja, aby porozmawiać na ten temat. Mówczyni powiedziała, że nie chce 
dezorganizować pracy pana przewodniczącego.  Mówczyni powiedziała, że przewodniczący 
ma dodatkowa funkcję bo pracuje chyba poza tym i nie będzie latał bo Marcinkowska 
zadzwoniła i chce teraz spotkania.   

 
Pan radny Wiesław Moskwa powiedział, że po to są komisje.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała do pana przewodniczącego, że 

podchodzi do tego z szacunkiem bo nie będzie napadać na ludzi, którzy mają własne sprawy.  
 
Pan radny Wiesław Moskwa powiedział, że to było w Internecie i ukazało się, że są 

posiedzenia wszystkich komisji i można było wtedy przyjść.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że chciałaby być o tym 

powiadomiona kiedy będzie mogła być i mogła być wysłuchana.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że była proponowana 

uchwała, która przeszła przez wszystkich radnych w stu procentach o skróceniu terminu tego 
powiadamiania. Pan Wójt powiedział, że można się zapytać innych rad, że wszystkie Gminy 
mają siedem dni przez sesją te powiadomienia. Wszyscy radni zagłosowali tak, także myśli, 
że świadomość radnych jest prawidłowa. Pan Wójt powiedział, że teraz zarzucanie, że termin 
jest bardzo krótki, to … i tak było wcześniej to ogłoszenie zamieszczone na stronie.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że mówi o konkretnych 

rzeczach. Mówczyni powiedziała, że ma ogromną prośbę do państwa radnych o przesuniecie 
tej decyzji, o zapoznanie się z dokumentacją i wykazanie tej dobrej woli w stosunku do tak 
dużego stowarzyszenia. Dobrej woli żeby przesunąć. Mówczyni powiedziała, że jeżeli 
państwo nie brali tej opłaty przez 12 lat, to teraz o jedną sesję przesunąć to też nie będzie 
żadnych problemów.  

 
Pani radna Justyna Osses odniosła się do uchwały, o której pani Grażyna 

Marcinkowksa mówi. Pani radna powiedziała, że było na początku sesji był podejmowany 
porządek obrad i radni zagłosowali za tym porządkiem obrad i będą głosowali nad tą uchwałą. 
Pani radna powiedziała, że można było zmienić porządek obrad na początku sesji i tą uchwałę 
wykreślić.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że nie zna się na tym.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że chciałby 

uzyskać odpowiedź na pierwsze pytanie od pana Starosty. 
 
Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński powiedział do wszystkich obecnych, że ta 

dyskusja i emocje to jest przedmiot demokracji. Przychodzimy, spotykamy się, poruszamy 
sprawy dla nas istotne, bardzo ważne, mniej ważna, ale wszystkie w trosce o to jak ma 
funkcjonować nasza gmina. Odnosząc się do wypowiedzi pani Sołtys z Dobiesławia, 
Wicestarosta bardzo serdecznie podziękował za to, że przyjeżdżają, że walczą, że troszczą się 
o naszą wspólną sprawę, bo jeżeli chodzi o drogi to jest to element podstawowej 
infrastruktury. Mówca powiedział, że kwestia funkcjonowania, przemieszczanie się, 
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komunikacja to rzecz podstawowa. Mówca powiedział, że jak tu przyjeżdża to czuje się tak 
czasami – w sensie gdziekolwiek jest bo nie tylko tu pani się o to zwraca, ale wielu radnych 
się zwraca – taki człowiek jest bezradny jak dziecko, bo kiedy nie ma na to odpowiednich 
środków i żeby cokolwiek powiat chciał dobrego zrobić, to nie przeskoczy się pewnych 
rzeczywistości. Mówca powiedział, że pewnym uwarunkowaniom nie ma szans. Pan Jan 
Krawczuk powiedział, że dzięki Bogu oprócz powiatu jeszcze Gminy są i ta inżynieria 
finansowa, którą stosują stała się już chlebem powszednim. Mówca powiedział, że cokolwiek 
się robi to ewentualnie z funduszy regionalnych, to jest Starostwo, to są Gminy, które 
wchodzą nawet nie w swoje mienie, bo drogi powiatowe są mieniem powiatu, ale uczestniczą 
ponieważ one znajdują się na terenie danej Gminy. Mówca powiedział, że mówi tu o tym                  
z racji  bo dzieje się tak, że te możliwości finansowe są jakie są. Pan Jan Krawczuk odnośnie 
tej sytuacji powiedział, że przeznaczyli nawet niedawno jako zarząd pięćset tysięcy na 
remonty cząstkowe. Mówca powiedział, że ta droga, jeżeli chodzi o Boryszewo, inwestorzy                
i wszyscy wykonawcy zobowiązali się do 31 marca będzie tam i nakładka i uzupełniane te 
płytki, a w razie takich utrudnionych warunków pogodowych do końca maja. Pan Jan 
Krawczuk powiedział, że wie, że to nie zadowala, że tu oczekiwania są jakie są, ale naprawdę 
starostwo robi wszystko co może, a bez pomocy Gminy praktycznie żadnych inwestycji na 
terenie powiatu niema. Mówca powiedział, że nie ma bo środki są ograniczone. Pan Jan 
Krawczuk powiedział, że również arcyważną sprawą tak jak drogi ważne są to jest jeden                   
z priorytetów mianowicie szpital, o którym wcześniej było parę słów powiedzianych. Przy 
tym pan Wicestarosta podziękował Radzie za jej zaangażowanie, za to co się robi, bo pojawił 
się Ośrodek Dziennej Rehabilitacji. Pan Jan Krawczuk powiedział, że ważniejsze jest to, co 
pan wójt powiedział, że zawsze pierwszeństwo ma Szpital Powiatowy a nie spółki jakieś tam 
z jakimś tam kapitałem. Mówca powiedział, że to jest ważne. Mówca powiedział, że my 
wszyscy możemy mieć różne zdanie, możemy się kłócić, ale my mieszkamy tu i my lepiej czy 
gorzej rozwiązujemy nasze sprawy na ile się to nam udaje – sprawy, które na co dzień nas 
dotyczą. Pan Jan Krawczyk powiedział, że wierzy, że tak jak z tymi drogami naprawdę panią 
to nie zadowoli, nie zadowoli. Pan Jan Krawczuk bardzo podziękował i życzył żeby ta energia 
społecznika nie wygasła. Mówca powiedział, że tak jak on doświadczył tego, żeby drogi nie 
mieć, to naprawdę chyba nikt tego w gminie nie doświadczył. Mówca powiedział, że 
naprawdę to co on doświadczył, i to było tyle lat i to było celowo. Mówca powiedział, że 
poprzedni okres to była tragedia na naszej gminie, bo gmina straciła dziesiątki milionów 
złotych, gdzie on siedział tam w Szczecinie i przez ich ręce to przechodziło wszystko                       
i naprawdę by pomógł, ale ani jednego wniosku nie było.   

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że się z tym zgadza.  
 
Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński powiedział, że dzisiaj wiele problemów,     

o których tutaj mówimy – one by nie istniały bo byśmy problem mieli rozwiązany. Mówca 
powiedział, że dzisiaj musimy łączyć to co możemy z powiatu, to co możemy z regionalnych 
programów, ze schetynówki. Mówca powiedział, że Gminy, które się naprawdę angażują to 
istny pokłon dla każdego radnego z osobna i dla mieszkańców za zrozumienie                                  
i zaangażowanie bo tylko w ten sposób możemy. Mówca powiedział, że możemy się obrażać, 
możemy się kłócić, ale rzeczywistość, która nas otacza ona się nie zmieni, ona jest taka jaka 
jest. Pan Jan Krawczuk powiedział, że o tej drodze pamiętają i wie, że to panią nie zadowoli, 
ale pewnych rzeczy się nie przeskoczy.  

 
Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że to wszystko 

rozumie i będzie bardzo szczęśliwa jak zobaczy któregoś dnia w gazecie jak będzie znów 
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podawany plan na pięć lat o tym co się będzie planowało, ze ta droga Dobiesław będzie 
budowana.  
 

(Radny pan Michał Górski wyszedł z sali obrad) 
 

Pani Sołtys Dobiesławia powiedziała, że na tą chwilę chodzi o to, że ona jest w ogóle 
nie ujęta, czyli w ogóle tak jak by jej w ogóle nie było. Pani Sołtys powiedziała, że jak                 
w planie na pięć lat jej nie ma to przez pięć lat ta droga się nam rozleci, a my jednak jeździmy 
do pracy, do szkoły, do lekarza i mamy swoje problemy i to nas jakby najbardziej martwi.    

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że nie została wykonana drga 

nadal z Kowalewic do Starego Jarosławia przez Wind-Invest.  
  
Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński odpowiedział, że przyjmuje to do 

wiadomości.   
 
(radny pan Michał Górski wrócił na salę obrad)  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że cały czas toczy się na ten 

temat i nic z tego nie wychodzi. Mówczyni powiedziała, że jest to bezkarne i tak jak pani 
sołtys słusznie tutaj zauważyła, z wiatraków został na hałas, stracone zdrowie, zabrany rozwój 
tych miejscowości, natomiast pieniądze pójdą do stanów, bo właścicielami spółki są 
amerykanie.  

 
Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński powiedział, że ten problem się kiedyś od 

niego zaczął, bo kiedyś był wójtem przed wielu laty i pierwsza spółka była z Warszawy                   
i Gmina Darłowo była pierwsza w kraju, bo nie było wtedy w kraju nic. Mówca powiedział, 
że nie wiedzieli jeszcze wtedy jak to robić, nie wiedzieli nic, czy zmieniać plan miejscowy, 
czy zrobić to jakoś punktowo. Mówca powiedział, że zupełnie to były pierwociny i zawsze 
uważali, że to gminie przyniesie jakieś korzyści.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że też by była dumna z tych 

wiatraków, gdyby takie powstawały i byłaby dwoma rekami i żeby to budowali rolnicy, żeby 
zakładali spółki i żeby to budowała gmina dla nas, a nie że pieniądze idą gdzie indziej.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że to 

wszystko jest w rękach ustawodawcy, a my tutaj nie mamy wpływu na to.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała: jak nie mamy? Mówczyni 

powiedziała, że to tutaj w rękach rady jest wszystko, w rękach wójta to do ogarnięcia.   
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 

mieszkańcowi Gminy Darłowo.  
 
Pan Tadeusz Bożewski poruszył temat zalewania terenów od rzeki Wieprzy. Mówca 

powiedział, że pytanie ma do pana Starosty kiedy tą rzekę uregulują i zabezpieczą? Natomiast 
odnośni inwestycji pan Tadeusz Bożewski powiedział, że mu się wydaje, że u nas jest zbyt 
mała dyscyplina. Mówca podał przykład dyscypliny w Gminie Postomino. Mówca 
powiedział, że kiedyś świetlica wiejska stała wyżej a teraz stawia się w dole, to jest 60 a może 
80 centymetrów poniżej gruntu i nigdy ta świetlica nie będzie wyglądała w tym dole tak jak 
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wyglądała tam na górze. Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że pan wójt mu powiedział, że 
teren jest zagospodarowany bo jest plac zabaw. Mówca powiedział, że plac zabaw był 
zrobiony w ramach reklamy przedwyborczej kampanii, żeby wszyscy widzieli jak to ładnie 
wygląda. Mówca powiedział, że plac zabaw można przenieść, a świetlicy się nie da przenieść. 
Mówca powiedział, że ta świetlica ma się nie komponować, ale tak jak kościół czy inne 
rzeczy powinno się jego zdaniem ją wywyższać. Mówca także powiedział, że dziwi się, że 
pani Grażyna nie została tutaj zaproszona i nie poświęcono jej komisyjnie trzy dni i ta sprawa 
nie została rozstrzygana.  

Pan Tadeusz Bożewski poruszył temat drogi obok swojego domu. Mówca powiedział, 
ze była komisja i stwierdziła, że drogi trzeba zrobić obydwie tylko, że w pierwszej kolejności 
zrobiono do pani radnej. Mówca powiedział, że jak są te drogi do remontu, to żeby zrobili mu 
tak jak do pani radnej, to przyjdzie tu wtedy i klęknie przez panem i podziękuje.  

 
Pan radny Henryk Ignatowicz zapytał żartobliwie, czy to prawda, że do pani radnej 

była droga zrobiona a do niego jeszcze nie?  
 
Na sali obrad zapanował śmiech.  
 
Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że on tą drogę do siebie może sobie zrobić. Pan 

Tadeusz Bożewski powiedział, że cały zeszły rok walczył do tego stopnia, że przyjeżdżała 
Komenda bo skrzynki pocztowe rozrywano.  

 
Pani Radna Justyna Osses wypowiedziała się w sprawie tej drogi do niej, o której pan 

Tadeusz powiedział, że była robiona w pierwszej kolejności. Pani radna powiedziała, że droga 
do niej była robiona wtedy – czego tak naprawdę nie pamięta bo była za mała – kiedy była 
mała i drogę tą robił jej tata i pan Muszyński z gruzu lub ze szlaki, która na pewno nie była 
własnością Gminy, lecz materiał był własnością prywatną. Pani radna powiedziała, że droga 
jest tylko uzupełniana przez kruszywo, które jest dostarczane przez Urząd Gminy. pani radna 
przypomniała, że było zebranie, na którym pytali mieszkańców, którą drogę w pierwszej 
kolejności uzupełniać i mieszkańcy wybrali po prostu drogę, które też prowadzi do jej domu, 
ale nie tylko do niej.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo odnośnie świetlicy powiedział, że 

było spotkanie z mieszkańcami, na którym koncepcja była pokazana tej świetlicy                              
i mieszkańcom się podobał ten projekt zagospodarowania terenu przy świetlicy i wobec jej 
umiejscowienia nie było żadnych skarg. Pan Wójt powiedział, że myśli, że jeżeli projektant 
ma jakąś wizję i widzi rację w tym miejscu to pewnie ma jakieś argumenty za tym, że to 
powinno być w tym a nie innym miejscu. Pan wójt powiedział, że to była propozycja i nie 
było wielu skarg.  

 
Pani radna Justyna Osses powiedziała, że mieszkańcy też tak wybrali jak wójt 

zaproponował.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący rady Gminy Darłowo powiedział: Budujesz – 

źle, nie budujesz też źle. Pan Przewodniczący udzielił głosu pani Sołtys Zakrzewa.  
 
Pani Iwona Glaza Sołtys Zakrzewa powiedziała, że ma tylko taką prośbę odnośnie 

wypożyczania świetlic, żeby pan wójt zajął stanowisko, żeby jak ktoś chce wypożyczyć 
świetlice na imprezy typu Sylwester czy Andrzejki nie były wypożyczane wcześniej niż 
miesiąc przed planowaną imprezą. Mówczyni powiedziała, że zaplanowała dla seniorów                  
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w tym roku Sylwestra i okazało się, że świetlica została już wypożyczona w styczniu osobie 
prywatnej.  

 
Pan radny Henryk Noworolnik zapytał jak pani sołtys wyobraża sobie wesela? Ludzie 

rezerwują sale nawet na dwa lata przed weselem.  
 
Pani Iwona Glaza Sołtys Zakrzewa powiedziała, że wiadomo, że pierwsześńtwo 

zawsze mają stypy, ale zaplanować dla mieszkańców Sylwestra czy Andrzejki to trudno jest 
jej zaplanować to na rok przed.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że trzeba po prostu 

zarezerwować rok wcześniej a później ewentualnie zrezygnować.  
 
Pan radny Michał Górski powiedział, że przychyla się tutaj do wniosku pani Sołtys 

ponieważ w Dąbkach zaistniała podobna sytuacja. Pan radny powiedział, że nie chodzi 
absolutnie tutaj o wesela ani o inne imprezy, ale chodzi o imprezy, które sołectwa robią 
cyklicznie tj, Andrzejki, Sylwester. Pan radny powiedział, że wójt ma faktycznie dobry 
pomysł, że może trzeba by na początku stycznia sołectwo już rozgłosiło ten plan imprez, żeby 
nikt prywatnie nie rezerwował.  

 
Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że w roku 

ubiegłym robili harmonogram na cały rok, gdzie przedstawili plan imprez a przy zgłaszaniu 
się innych osób prywatnych Kierownik miała już ten wykaz i wiedziała już co jest planowane 
w tym czasie i nie było wtedy żadnego problemu. Pani Sołtys powiedziała, że to jest bardzo 
dobry pomysł robić taki harmonogram.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że też myśli, że to jest 

bardzo dobry pomysł i na tym się oprzemy aby rady sołeckie wstępnie już rezerwowały sobie 
harmonogram.  

 
Pani Iwona Glaza Sołtys Zakrzewa powiedziała, że musiałaby już teraz iść 

rezerwować na przyszły rok.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tak trzeba zrobić.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że trzeba                  

w pierwszej kolejności uwzględniać interesy lokalnej społeczności.  
  

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Ad. 12.  
Czas dla samorządu.  
 
W tym punkcie nikt nie zabrał głosu.  
Na tym punkt zakończono. 
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Ad.13.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                       
i zagospodarowania tych odpadów. Druk Nr 1/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                  
z uzasadnieniem oraz drobną autopoprawką. Wszystkie uchwały były szczegółowo omawiane 
przez Wójta oraz pracownika na komisjach.  

Autopoprawka jest w § 2 ust. 3 otrzymuje brzmienie: „Ustala się że z nieruchomości, 
na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, należy odebrać 
odpady wskazane w § 2 ust. 1, w ilości wynikającej ze złożonej przez właściciela 
nieruchomości deklaracji.” 

 
  (Radny Antoni Szynkowski wrócił na salę obrad) 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                       
i zagospodarowania tych odpadów, wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług                           
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                       
i zagospodarowania tych odpadów. 
/Uchwała Nr XIX.155.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 14.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za 
pojemnik o określonej pojemności dla nieruchomości, na których nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. Druk Nr 2/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności dla nieruchomości, na których nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział także, że stawka była poprzedzona analizą dokonaną 
przez referat Komunalny.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrał: 
 

Pan Tadeusz Bożewski Mieszkaniec Gminy Darłowo chciał o coś zapytać. 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział 

przedmówcy, że będzie mógł się wypowiedzieć w punkcie 30 porządku obrad, gdzie będą 
wolne wnioski i zapytania. Wówczas zostanie udzielony głos panu Tadeuszowi 
Bożewskiemu.  

 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemnik 
o określonej pojemności dla nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy,                      
a powstają odpady komunalne:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemnik                           
o określonej pojemności dla nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy,                  
a powstają odpady komunalne. 
/Uchwała Nr XIX.156.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej 
pojemności dla nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 15.  
Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. Druk Nr 3/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Przy tym Pan Wójt powiedział, że wszystkich obejmuje się tym systemem. 
Termin jest do 15-tego każdego miesiąca.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 

Pan Tadeusz Bozewski Mieszkaniec Gminy Darłowo powiedział, że nie wie, czy Wójt 
wie, ze jest wieli takich mieszkańców … 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że rada teraz 
proceduje nad uchwałą i nie może mu teraz udzielić głosu, natomiast w punkcie wolnych 
wniosków i zapytań przewidzianym w porządku obrad z pewnością udzieli mieszkańcowi 
głosu.  

Pan Tadeusz Bożewski zapytał czy to będzie dzisiaj jeszcze? 
Radni zapewnili, że tak, dzisiaj. 

Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi:  
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
/Uchwała Nr XIX.157.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 16.  
Podjęcie uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Druk Nr 4/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od 
domku letniskowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe stanowi 
załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Ten projekt uchwały także był szczegółowo omawiany na komisjach. 
Uchwała dotyczy opłaty rocznej ryczałtowej od domku letniskowego. Pan Wójt prosił, żeby 
nie mylić tego z domkiem, który jest wynajmowany na działalność gospodarczą, bo są to 
całkiem inne rzeczy.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innej 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 
/Uchwała Nr XIX.158.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 17.  
Podjęcie uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 
Druk Nr 5/2016XIX 
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/projekt uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Ta uchwała  jest konsensusem tych wszystkich uchwał dot. gospodarki 
odpadami. Pan Wójt powiedział, że tym systemem gospodarowania odpadami obejmujemy 
nie tylko mieszkańców, i nie tylko nieruchomości mieszane, ale także przedsiębiorstwa i inne 
podmioty produkujące śmieci na terenie naszej Gminy.   
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrał: 
 

Radny pan Waldemar Bonk powiedział, do pana Przewodniczącego, kolegów radnych 
i pana wójta, że myśli, że jest to bardzo dobry krok w kierunku zamknięcia systemu 
śmieciowego w naszej gminie, co pozwoli pewnie na pełne panowanie nad tym co się dzieje i 
gdzie te śmieci powstają i weryfikacje ewentualnych kosztów, gdyby takie były potrzebne.  
 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 
/Uchwała Nr XIX.159.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne stanowi załącznik nr 32 
do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 18.  
Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 6/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan Wójt przeczytał fragment, który wydawało się, że zabrakło go przy                 
§ 9. Okazało się jednak, że kolejność kartek była tylko przestawiona natomiast wszystkie 
zapisy uchwały jednak były.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Darłowo.  
/Uchwała Nr XIX.160.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 19.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.100.2015 Rady Gminy Darłowo                  
z dnia 14 października 2015 roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Darłowo (dot. działek nr 199/1, 199/2, 201/1, 201/2, 204/1, 
204/2, 208/2, 211/2, 213/1, 213/2, 215/1, 215/2 w obrębie Dąbki). Druk Nr 7/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.100.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia 14 października 
2015 roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo stanowi załącznik 
nr 35 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                           
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że uchwała była już podejmowana przez radę, 
jednakże wydzierżawiający wystąpił z wnioskiem o przedłużenie dzierżawy o jeszcze jeden 
rok w związku z realizacją projektu unijnego. Są to grunty rolne. Ponieważ jest program 
rolno-środowiskowy ten projekt uchwały został radzie przedłożony.  
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Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.100.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 14 października 2015 roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.100.2015 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 14 października 2015 roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XIX.161.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.100.2015 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 14 października 2015 roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 20.  
Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości (dot. działki nr 44/6 w obrębie Rusko). 
Druk Nr 8/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Przy tym pan wójt powiedział, że chodzi o nabycie nieodpłatne 
nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych. To jest kawałek drogi, która prowadzi do 
działek gminnych, które są działkami budowlanymi i mogłyby zostać sprzedane. Nabycie 
nieruchomości jest niezbędne, żeby otworzyć drogę do sprzedaży tych działek gminnych                    
w Rusku.   
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
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Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie nabycia nieruchomości:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości. 
/Uchwała Nr XIX.162.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie nabycia nieruchomości stanowi załącznik                 
nr 38 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 21.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu (dot. działek nr 111/2, 
94/1, 117/4, 105/2 w obrębie Zakrzewo, działek nr 183, 114/5 w obrębie Kopnica, działek nr 
6, 8 w obrębie Drozdowo, działki nr 380/1 w obrębie Cisowo). Druk Nr 9/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Przy tym pan wójt powiedział, że chodzi o te dyskutowane kable, które są 
położone w drogach gminnych. Jest to 535 metrów kabla, położone w 2001/2002 roku. 
Sprawa była szeroko już dyskutowana na komisjach.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały. Radny Mirosław Gałuszkiewicz poinformował, że w obecności 
6 członków komisji 5 głosów było za opinią pozytywną, 1 głos przeciw, przy 0  głosów 
wstrzymujących.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 

Radny pan Waldemar Bonk powiedział, że dyskusji było wiele, natomiast ta uchwała 
pozwala jakby przede wszystkim na to, żeby samorząd gminny miał dodatkowy dochód z 
tego co i tak już znajduje się w ziemi. Pan radny powiedział, że na dzień dzisiejszy jeśli 
byłyby zrobione te inwestycje – o których tutaj wcześniej rozmawiali – niezgodnie z prawem, 
to również ta służebność nie będzie maiła mocy prawnej. Pan Radny powiedział, że uważa, że 
szkoda każdej złotówki, szczególnie w takich sytuacjach kiedy i tak ten kabel znajduje się i 
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tworzy jakieś utrudnienie na działkach, które ma dookoła, bo wiemy, że te cztery metry, przy 
których nie można budować przy tego typu instalacjach. Pan radny powiedział, że kabel jest i 
nikt go nie wykopie i do momentu, kiedy nie będzie jakiś rozstrzygnięć uważa, że gmina po te 
pieniądze powinna sięgać. Mówca powiedział, że będzie głosować „za” właśnie z tego 
powodu.  

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że to było 
bardzo dawno temu i dobrze, że wójt znalazł w ogóle tą sytuację, która się wydarzyła, 
ponieważ najprawdopodobniej w niedługim czasie by doszło do zasiedzenia służebności i 
zwyczajnie nakazowo byśmy musieli ją przejąć i nic byśmy nie mogli zrobić. 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  
Nikt więcej głosu nie zabrał.  

 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustanowienia służebności przesyłu:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym  
podjęła uchwałę w sprawie ustanowienia służebności przesyłu. 
/Uchwała Nr XIX.163.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustanowienia służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 22.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII.140.2015 Rady Gminy Darłowo              
z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 
trybu ich pobierania. Druk Nr 10/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII.140.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia 29 grudnia 2015 r. 
w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze                                  
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób                               
z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 
jak również trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Przy tym pan wójt powiedział, że jest to jedna z uchwał podjętych w dniu 
29 grudnia 2015 roku, w której to Organ Nadzoru Urzędu Wojewódzkiego zakwestionował 
jedną rzecz. Wtedy nie ustalona była cena jednej godziny usług opiekuńczych. Ten projekt 
uchwały właśnie uzupełnia to, czego wówczas zabrakło. Cenę jednej godziny usług 
opiekuńczych ustala się w wysokości 10,37 zł.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
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Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr XVII.140.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,                       
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 
również trybu ich pobierania: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XVII.140.2015 Rady Gminy Darłowo                 
z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 
trybu ich pobierania. 
/Uchwała Nr XIX.164.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XVII.140.2015 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat, jak również trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 23.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Darłowo na lata 2016-2020.  
Druk Nr 11/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie dla Gminy Darłowo na lata 2016-2020 stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
 
(Radny pan Michał Górski opuścił obrady dzisiejszej sesji) 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
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Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Darłowo na lata 
2016-2020:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Darłowo na lata 2016-2020. 
/Uchwała Nr XIX.165.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy               
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Darłowo na lata 2016-2020 stanowi załącznik 
nr 44 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 24.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 
Darłowo. Druk Nr 12/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Darłowo stanowi załącznik 
nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Przy tym pan Wójt powiedział, że jest to dokument na lata 2015-2020. 
Ponieważ były pytania o to dlaczego jest ten rok 2015, pan wójt wyjaśnił, że jednak prace nad 
tym planem rozpoczęły się w roku poprzednim. Jest to dokument strategiczny określający 
analizę emisji dwutlenku węgla i jest także potrzebny do tego, żeby gmina mogła                              
z Wojewódzkiego Funduszu oraz innych programów korzystać z dodatkowych źródeł 
finansowania na ocieplenie budynków, zmiany ogrzewania szkół i budynków instytucji 
publicznych, ale także mieszkańcy będą mogli skorzystać z odnawialnych źródeł energii na 
tak zwaną modernizację. To wszystko jest w tym dokumencie opisane.   
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
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Radny pan Waldemar Bonk powiedział, że myśli, że to o czym powiedział przed 

chwilą wójt ma największe znaczenie, czyli możliwość korzystania tak jak w gminie tak i 
każdy z mieszkańców posiadający nieruchomość, bądź wiążący spółkę lub spółdzielnię bo 
różne rzeczy mogą powstawać. Pan Waldemar Bonk powiedział, że również to o czym 
mówiła pani Marcinkowska, czyli małe wiatraki na przykład.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że już nie mają gdzie i to już 
jest skończony temat. 

Radny pan Waldemar Bonk powiedział, że na dzisiaj zakładamy, że tak. Mówca 
powiedział, że do tego istotne to jest i do tego podzielił się z kolegami radnymi taką uwagą do 
tego planu, że jest możliwość praktycznie na bieżąco jego zmieniania i uaktualniania ciągle o 
nowe podmioty, które chciałby by zdecydować się  na jakiś program pomocowy dotyczący 
OZE.   W związku z tym pan radny powiedział, że jest możliwość, że bardzo często rada 
będzie pracować nad aktualizacją tego planu.  

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tak i aktualizacja 
będzie zmieniana jeżeli wkroczą na przykład nowe budynki, które nie są tu wymienione, czy 
jakieś nowe grupy zainteresowanych osób. To wszystko musi być aktualne, żeby móc złożyć 
wniosek. Także być może często ta aktualizacja tego planu będzie. Pan wójt nadmienił, że na 
ten plan też dostaliśmy dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska.  

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
 

Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XIX.166.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 25.  
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy 
Darłowo. Druk Nr 13/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik 
nr 47 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Przy tym pan wójt powiedział, że ta uchwała jest podyktowana zmianami              
w prawie, bo od 1 stycznia obowiązuje nowa ordynacja podatkowa. Jest to dostosowanie 
uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej do obecnych przepisów prawa.  
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Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na 
terenie Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XIX.167.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 26.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych na drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli prowadzonych przez 
Gminę Darłowo. Druk Nr 14/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 49 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Przy tym pan wójt powiedział, że jest to także podyktowane zmianami 
prawnymi. Bardzo dużo samorządów, praktycznie wszystkie określają teraz te kryteria. Na 
przykład gdy dzieci jest mało te kryteria są niezbędne w przypadku jeżeli przekraczałyby 
liczbę dzieci w jednym oddziale. Dlatego w pierwszej kolejności będą dzieci przyjmowane               
z naszej Gminy, później jeżeli są wolne miejsca określa się kryteria na podstawie których 
przyjmuje się dzieci z obcych gmin. Dlatego są tu określone te kryteria. W kolejnej uchwale 
także.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
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W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia kryteriów rekrutacji 
stosowanych na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych na drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli prowadzonych przez 
Gminę Darłowo. 
/Uchwała Nr XIX.168.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia kryteriów rekrutacji stosowanych na 
drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Darłowo 
stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 27.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas 
pierwszych publicznych szkół podstawowych i publicznych gimnazjów prowadzonych 
przez Gminę Darłowo dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem tych szkół.  
Druk Nr 15/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych publicznych 
szkół podstawowych i publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Darłowo dla kandydatów 
zamieszkałych poza obwodem tych szkół stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. W uchwale jest pięć kryteriów zarówno dla szkół podstawowych jaki 
gimnazjów dla dzieci spoza obwody tych szkół i dotyczy to dzieci spoza Gminy. Pan Wójt 
powiedział, że myśli, że u nas to przez długie lata jeszcze to nie będzie obowiązywało bo 
mamy wolne miejsca w szkołach, aczkolwiek takie kryteria muszą być, gdyż ustawa tak                   
o tym mówi.   
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia kryteriów postępowania 
rekrutacyjnego do klas pierwszych publicznych szkół podstawowych i publicznych 
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gimnazjów prowadzonych przez Gminę Darłowo dla kandydatów zamieszkałych poza 
obwodem tych szkół:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do klas 
pierwszych publicznych szkół podstawowych i publicznych gimnazjów prowadzonych 
przez Gminę Darłowo dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem tych szkół. 
/Uchwała Nr XIX.169.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego 
do klas pierwszych publicznych szkół podstawowych i publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę 
Darłowo dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem tych szkół stanowi załącznik nr 52 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 28.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.65.2015 Rady Gminy Darłowo                  
z dnia 27 kwietnia 2015 roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru podatków               
i opłat na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 16/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.65.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia 27 kwietnia 2015 
roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru podatków i opłat na terenie Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pry tym pan wójt powiedział, że ten projekt uchwały dotyczy wyborów 
sołtysa, które się odbyły w sołectwie Gleźnowo. Sołtysem tam został pan Adam Staniszewski. 
W związku z tym, że wszyscy sołtysi zbierają podatki i są wymienieni w uchwale, to musi tu 
być dokonana stosowna zmiana uchwały. Także podatek będzie zbierał pan Adam 
Staniszewski.     
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.65.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 27 kwietnia 2015 roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru 
podatków i opłat na terenie Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
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13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.65.2015 Rady Gminy Darłowo                  
z dnia 27 kwietnia 2015 roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru podatków                
i opłat na terenie Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XIX.170.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.65.2015 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 27 kwietnia 2015 roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru podatków i opłat na 
terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 29.  
Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. Druk Nr 17/2016XIX 
/projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właściciela nieruchomości stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Aby te dokonać tych zmian, które były podjęte potrzebna jest deklaracja, 
która dostosowana jest to tych zmian.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 
/Uchwała Nr XIX.171.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości stanowi załącznik nr 56 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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 (Radny Henryk Noworolnik wyszedł z sali obrad) 
  
 
 
Ad. 30.  
Wolne wnioski i zapytania. 

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 

Tadeuszowi Bożewskiemu, przy czym przeprosił go, za to, że musiał go pouczyć.  
Pan Tadeusz Bożewski Mieszkaniec Gminy Darłowo podziękował i przeprosił za 

zakłócenia obrad. Mówca poruszył temat śmieci posegregowanych. Pan Bożewski 
powiedział, że jak posegreguje śmieci to u niego wygląda to ten sposób, że: metalu niema, 
butelek nie ma. Jedynie co zostaje mu to są pojemniki po śmietanie, jakaś tam folia i butelki 
po mleku. Mówca powiedział, że wszystko to waży około trzech kilogramów na miesiąc,                   
a płaci około trzydziestu złotych z żoną za śmieci. Pan Tadeusz Bożewski zapytał czy nie 
było by innego sposobu, metody na  bardziej rzetelne i sprawiedliwe naliczanie opłat za 
śmieci. Mówca powiedział, że od kiedy ta ustawa nowa weszła i zaczęli śmieci wozić, on nie 
wystawia śmieci, bo to co ma, to idzie do tego pojemnika, który – oczywiście zabiera go 
gmina – a jest on przy tej nowej świetlicy, ponieważ jest tam folia i plastik. Mówca 
powiedział, że z nim gmina nie ma wielkich przebojów, a płaci trzysta złotych za rok. Przy 
cienkiej emeryturze jednak liczy się każdy grosz.  

 
Druga sprawa, którą poruszył Pan Tadeusz Bożewski dotyczyła budowy nowej 

świetlicy w Zielnowie. Mówca powiedział, że przy dzisiejszej technice i sposobie budowania 
to można nawet na morzu budować, czyli wszędzie, tylko trzeba pamiętać, że wtedy koszty 
wzrosną, ponieważ trzeba podnieść ten budynek żeby nie był podtapialny. I już koszty 
wzrosną. Potem odprowadzenie na przykład wody deszczowej i już kolejne koszty wzrosną. 
Mówca powiedział, że to nie jest tak, że tylko panu wójtowi o tym mówi, ponieważ chce się 
na nim wyżyć, tylko to nie jest dobre dla pana Wójta.  

 
(Radny Henryk Noworolnik wrócił na salę obrad) 

 
Trzecia sprawa, którą poruszył pan Tadeusz Bożewski dotyczyła dróg w Zielnowie. 

Mówca powiedział, że każdy robił drogi, nawet pan Szymczak. Pan Tadeusz powiedział, że 
on także swoją drogę robił, tylko chodzi mu o to, że ich droga jest a jego została zniweczona. 
Jeśli chodzi o to dlaczego ta droga została zniweczona, mówca nawiązał do gospodarstwa 
pana Leppera. Mówca powiedział, że wszyscy wiedzieli co on buduje, jak buduje i jaki był 
tego skutek. Ale dzisiaj pan Lepper przede wszystkim drogę musi mieć i ma tam też dojazd. 
Mówca powiedział, że jeśli tą drogą tu pan Lepper nie będzie jeździł, to tą drogę sobie zrobi 
tyle ile mu potrzeba. Mówca powiedział, że nie będzie dyskutował, czy ktoś musi dojechać 
czy nie musi. Różnica między tą drogą do nie go a drogą do nich jest taka, że tam mieszkają 
ludzie. Mówca powiedział, że mniej więcej jest ta sama ilość gospodarstw. Mówca 
powiedział, że jak już ma pretensje o coś, to są one uzasadnione i chciałby, żeby ludzie byli 
po prostu jednakowo traktowani.  

 
Radny Henryk Ignatowicz powiedział do Pana Tadeusza Bożewskiego, że jeżeli czyta 

dokument i widzi podpis Radcy Prawnego pana Niegody, to on się z tym godzi bo to 
podpisała osoba wykształcona w tym kierunku. Pan Radny powiedział, że wierzy instytucjom 
i osobom, które się pod tym podpisują, a czy ktoś się podpisał pod tym, że stawia budynek na 
wodzie a jest to źle zrobione ze sztuką to już jest tego podpisującego problem a nie radnego.  
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo odnośnie drogi przy panu Tadeuszu 

powiedział, że była interwencja zimą i rzeczywiście droga była rozjeżdżona i o ile wie, to 
przy panu Tadeuszu była zrobiona, żeby pan miał zapewniony ten dojazd.  

 
Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że ma wjazd.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tu w gminie nie została 

znieczulica jakaś, bo takich miejsc jest bardzo dużo. Pan Wójt zaprosił do Jeżyczek, gdzie 
ludzie poświadczą, że miesiącami nie mają jak do domu dojechać, także to nie jest jedyny 
wypadek, a gmina stara się w takich sytuacjach pomóc każdemu.  

 
Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że nie wie czy pan wójt pamięta, że podziękował 

wójtowi, za to, bo mógł do kościoła dojechać, co jest dla niego najważniejsze w tym wieku. 
Mówca powtórzył, że podziękował wójtowi za to.   

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie czeka na 

podziękowania, bo to jest obowiązek Gminy.  
 
Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że zdaje sobie sprawę, tylko, że efekt jest taki, że 

jest naprawiana jedna droga bardziej a druga mniej.  
 
Pan Grzegorz Hejno udzielił głosu panu Radnemu Powiatowemu.  
 
Pan Kazimierz Szewczuk Radny Rady Powiatu Sławieńskiego przede wszystkim 

podziękował za tak liczne uczestnictwo w tym pierwszym samorządowym spotkaniu na 
terenie naszego powiatu. Przy tej okazji pan Radny przeprosił za drobne niedociągnięcia ze 
swojej strony, bo okazuje się dużo łatwiej jest sprawy administracyjne czy gospodarcze zrobić 
niż być gospodarzem takiego spotkania. Pan Radny powiedział, że obiecuje jeżeli będzie taka 
wola na następny rok drugie takie spotkanie. Pan radny jeszcze raz podziękował za tak liczne 
– chyba najliczniejsze z Gminy Darłowo – przybycie. Pan radny przyznał, że był troszeczkę 
skrępowany obecnością tak znakomitych osób, no ale „pierwsze koty za płoty”.  

 
Pan Przewodniczący udzielił głosu pani Grażynie Marcinkowskiej-Hryckiewicz. 
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że słusznie pani radna tutaj 

zauważyła, że nie można było tego wycofać z głosowania. Mówczyni powiedziała, że jednak 
można było wstrzymać się od głosu i pokazać tą dobrą wolę w stosunku do mieszkańców, 
stowarzyszenia. Mówczyni powiedziała, że widzi, że ta współpraca już na początku nie jest 
realna i nie można rozmawiać ponieważ nie ma dobrej woli. Pani Grażyna powiedziała, że tu 
jest podnoszenie ręki jak semafor, który … 

 
Na sali obrad zrobiło się nagle bardzo głośno.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz prosiła, aby dać jej się wypowiedzieć                          

i powiedziała, że przez dwanaście lat nikt się nie zainteresował z jakiego powodu nie były 
brane opłaty. Nikt się tym nie zainteresował z radnych i nikt nie potrzebuje dokumentów 
prześledzić. Dlaczego tak się dzieje? Mówczyni powiedziała, że to są, brzydkie sprawy tam 
się mieszczą, które by mogli radnym przedstawić, pokazać. Mówczyni powiedziała, że nikogo 
to nie interesuje, a pieniążki dwanaście lat nie brane nie wiadomo z jakich powodów za ten 
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przesył daje bardzo dużo do myślenia ale nikt się nad tym nie zastanowił. Pani Grażyna 
Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że zarzuca się jej to, że tu przychodzi i burzy 
spokój na sesji. Mówczyni powiedziała, że tyle ma do powiedzenia. Tereny są bardzo piękne. 
Cały pas nadmorski został zajęty, kiedy mógł być uprzątnięty z tego bałaganu i ludzie tutaj na 
miejscu – ci prawowici mieszkańcy – mogliby zarabiać bo grunty są bardzo drogie. 
Mówczyni powiedziała, że w tej chwili mają zablokowane te grunty. One są warte grosze. 
Mówczyni powiedziała, że nie można w ten sposób postępować. Pani Grażyna 
Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że dwa tygodnie czy nawet miesiąc do następnej 
sesji nie robi różnicy w czynszu. Mówczyni powiedziała, że naprawdę, i żeby jej wierzyć. 
Przy tym wspomniała, że czterdzieści lat prowadzi firmę – teraz będzie czwartego grudnia –                   
i prowadzi interesy dobrze. Mówczyni powiedziała, że nie ma żadnych problemów ani 
finansowych, ani z Urzędami Skarbowymi, ani z żadnymi kontrolami. Mówczyni 
powiedziała, że nigdy nikt nie słyszał, żeby weszła w konflikt z prawem. Mówczyni 
powiedziała, że nigdy tego nie było i nie będzie ponieważ ma twarde zasady. Pani Grażyna 
powiedziała, że dzisiaj popatrzyła jak to się ma. Mówczyni powiedziała, że oczy otwiera 
mając 65 lat i otwiera oczy jak prowadzi się takie rzeczy. Jak to się załatwia, że nikogo to nie 
interesuje co sie dzieje z tymi mieszkańcami, że to jest po prostu nie ważne, a ważne jest, 
żeby Gmina zarabiała. Mówczyni prosiła zauważyć, że gmina to my wszyscy, że to nie są 
urzędnicy, ale to są radni i ich wyborcy. Reszta to są urzędnicy po prostu. Mówczyni 
powiedziałam, że tak nie można postępować, bo to jest bez szacunku do mieszkańców, 
pomimo, że nikt nikogo nie obraża i nie obraził tutaj.           

 
Pan Radny Henryk Noworolnik powiedział, że czuje się obrażony, nie czyje się 

Senatorem i nie podnosi tylko ręki. Pan Radny powiedział do Pani Grażyny Marcinkowskiej-
Hryckiewicz, że zacięła się w pewnym momencie i jeżeli coś się nie zgadza z pani racją to 
jest złe. Pan Henryk Noworolnik powiedział, że nawet radny Waldemar uzasadnił, że nie ma 
wielkiego znaczenia czy podniesiemy czy nie podniesiemy, bo tu chodzi o to, że my dbamy                    
o interes mieszkańców i chcemy dla nich pieniążki. Pan radny powiedział, że gdy nie 
podniosą ręki to też nic nie zmieni.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała jakie pieniążki dla mieszkańców?   
 
Pan radny Henryk Noworolnik prosił, aby dać mu skończyć wypowiedź. Pan radny 

porosił aby pani Grażyna zerknęła na siebie, bo to nie jest miejsce, żeby radni pokazywali 
pani jej błędy. Pan radny zaprosił panią Grażynę na komisje.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że to nie są osobiste błędy, że 

nie mówi o pana radnego gospodarstwie.  
 
Pan radny Henryk Noworolnik powiedział, że pani wykupiła pół Starego Jarosławia                  

i teraz pani … 
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że z ruiny wielkim wysiłkiem 

postawiła te gospodarstwa.  
 
Radny Pan Henryk Noworolnik powiedział, że mieszkańcy tego jej nie mówią a czują 

się też pokrzywdzeni.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała czym pan radny wykazał się przez 

te lata?  
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Na sali obrad ponownie było bardzo głośno. 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dopiero pani Grażyna 

mówiła, że nikogo nie obraża, a jednak obraza teraz. 
 
Radny pan Wiesław Moskwa powiedział, że pani Grażyna cały czas dąży do swojego. 
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że radny powiedział, że ona to 

kupiła. Następnie zapytała czy ona nie ma prawa kupić? Pani Grażyna powiedziała, do 
radnego Wiesława Moskwy, że się nie odnosi do niego jako do prywatnej osoby, tylko do 
niego jako radnego.  

 
Radny pan Wiesław Moskwa powiedział, że nikt nie ma pretensji do pani Grażyny, że 

pani stawia takie wnioski czy inne. Było mówione, że trzeba przyjść na komisje. Pan Radny 
nawiązując do porównania o senatorach powiedział, że radni ustalili pewne fakty parę dni 
temu i nie będą na minutę przed sesją po pani wypowiedziach zmieniać zdanie i mieszać 
wszystkim piętnastu radnym i wójtowi w głowie. Pan radny powiedział, że mają już swoje 
racje zapewnione, że ma tak być i będzie. Pan radny powiedział, że to dobrze, że wójt znalazł 
w ogóle te niedociągnięcia, które radni chcą teraz wyprostować i z tego wziąć jakieś 
pieniążki, które przez tyle lat nie były brane. Pan radny powiedział, że radni nie będą w tej 
chwili odpowiadali za poprzednie rządy tych władz, bo tutaj tylko dwie osoby zostały, które 
nawet nie były tego świadome, że tych rzeczy nie ma.   

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała panu radnemu, że można to 

wszystko zbadać.  
 
Pan radny Wiesław Moskwa powiedział, że można to wszystko zbadać  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że już radny pan Bonk 

powiedział, że nie zostanie podpisana ta służebność, jeżeli przy tym Notariusz stwierdzi, że 
jest coś nie zgodne prawem.  

 
Radny pan Wiesław Moskwa powiedział, że oczywiście i radni już o tym rozmawiali.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że to jest ignorancja.  
 
Pan Włodzimierz Błaszczak Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział do pani 

Grażyny, że były dwa wyjścia. Albo obciążyć służebnością i wycenić tą służebność i wziąć 
pieniądze. Albo nie brać za to pieniędzy, ale fakt zostaje ten sam, że ten kabel, przewód, czy 
instalacja jest w tej ziemi. Pan Włodzimierz Błaszczak powiedział, że tego dlaczego kiedyś 
nie brano, tego nie wie, ale nie musieli, bo można było nieodpłatną służebność ustanowić. 
Mówca powiedział, że to nie jest jakimś naruszeniem, że ktoś tam dziesięć lat temu czy 
piętnaście nie wziął. Mówca powiedział, że byłoby to niezgodne z prawem, gdyby to była 
droga publiczna. Wtedy to byłby jakiś tam kłopot, ale tutaj skoro wiemy, że coś takiego jest               
i analizujemy jeszcze też inne nieruchomości czy gdzieś tam inne firmy czegoś nie mają czy 
coś jest tam ułożone i chcemy za to pieniądze. Mówca powiedział, że niemożna teraz czynić 
do tego zarzut, że teraz to wyciągamy, bo najlepiej byłoby nic nie zrobić i ileś dziesiątek 
tysięcy sobie odpuścić bo nie będzie się robić problemu.  
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Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała pana Wójta czy to jest różnica 
dwa tygodnie czy miesiąc?  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że prawo działa w dwie 

strony i my też płacimy za służebność jako gmina jeżeli położymy przewody. 
 
Na sali obrad kilka osób mówiło jednocześnie, było głośno i nie wiadomo co kto 

mówił.    
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił mówców, aby 

mówili pojedynczo.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz odnośnie jakiś spotkań powiedziała, że nie 

będzie się pchać tam gdzie jej nie chcą. 
 
Pan Włodzimierz Błaszczak Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział do pani 

Grażyny że poświęcili jej wcześniej czas – pan wójt wielokrotnie, przy czym on też czasami 
uczestniczył – i była wola i jest wola.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że i tak nic z tego nie wynika.  
 
Pan Włodzimierz Błaszczak Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział do Pani 

Grażyny, że ona na hasło „wiatraki” tak jak tutaj zdążył pan radny Noworolnik bardzo cennie 
i trafnie powiedzieć, że pani reaguje w ten sposób, że nieważne co by tam było, ale jak 
„wiatrak” to koniec – zło. Mówca powiedział, że pani Grażyna sama deklaruje wolę rozmowy 
i współpracy, ale jeżeli jest to nie po pani myśli, to już nie ma wtedy … 

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz prosiła tak jej nie oceniać. Mówczyni 

powiedziała, że nie lubi wykrętnych ciągłych odpowiedzi i po prostu nie przywykła do takich 
działań samorządowych, do takiej przebiegłości, że nie mówi się prawdy i się stosuje 
wykręty.  

 
Pan Włodzimierz Błaszczak Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że 

Barzowice nie są problemem.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że ona na tym się nie zna. 

Mówczyni powiedziała, że dla niej musi wypowiedź być prosta: tak albo nie. Albo się jest                 
w ciąży albo się nie jest w ciąży. 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że pani Grażyna 

wcześniej zarzuciła, że BIP po wójcie Kupraczu został zmieniony, a akurat ten program nie 
prowadzi gmina i nie został zmieniony.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że bardzo dobrze.  
 
Pan Wójt powiedział, że pani takie rzeczy mówi, no i to mówi pani nie właściwie. Pan 

Wójt powiedział, że strona Gminy została zmieniona i to całe szczęście, bo tam takie 
informacje się znajdowały, że wstyd było. 
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Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała panu wójtowi, że jej chodzi o 
łatwy dostęp do tego BIPu a nie o zakręcony.  

 
Pan Wójt powiedział, że to są unormowania państwowe. 
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że dlatego się nie zgadzają, że 

pan mówi tak, a ona mówi tak. Mówczyni powiedziała, że dla niej musi być takie to jasne, 
żeby na przykład pan Kowalski wszedł na stronę i mógł zobaczyć plan zagospodarowania 
przestrzennego.  

 
Pan Włodzimierz Błaszczak powiedział, że jest i ochrona środowiska i jest archiwum. 

Także jest.  
 
Pan radny Wiesław Moskwa powiedział, że widzi, że tylko pani Grażynie BIP nie 

pasuje, bo jeszcze żadna osoba się do urzędu nie zgłosiła, która na ten temat chciałaby jakiś 
zmian. Mówca powiedział, że pierwszy raz słyszy na sesji od pani Grażyny, że trzeba zmienić 
BIP bo to jest nie tak. Pan radny powiedział, że może pani tego nie rozumie a wszyscy 
rozumieją.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że może zmienić jakąś część 

informacji. 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że za daleko już to 

idzie i udzielił głosu panu radnemu Piotrowi Szewczykowskiemu.  
 
Pan radny Piotr Szewczykowski powiedział, że tak jak już kolega wcześniej 

powiedział, że jest podbite przez Radcę Prawnego i albo ufają albo nie ufają. Pan Radny 
powiedział, że widzi, że pani Grażyna ani radnym, ani Radcy Prawnemu nikomu nie ufa, bo 
wyraża swoje zdanie. Pan radny zapytał dlaczego ci, którzy pod elektrownie wiatrowe 
sprzedali – bo gmina nie sprzedała od elektrownie wiatrowe ani jednego kawałka ziemi – 
wszystko to sprzedali gospodarze prywatni i dlaczego do nich się nie ma pretensji? Pan radny 
powiedział, że gdyby oni nie sprzedali tych działek to nie powstały by te elektrownie 
wiatrowe. Pan radny powiedział, że uważa, że najpierw powinno się mieć pretensje do tych co 
sprzedali a dopiero potem do rady i do wójta. Pan radny powiedział, że każdy pisał                    
o przekształcenie bo sprawa była nagłośniona, że będą duże pieniążki i pozbywał się ziemi                
i powstały elektrownie, a teraz gdy elektrownie powstały, to teraz taki pan iksiński jeszcze po 
odszkodowanie będzie się do Gminy zgłaszał. Pan radny powiedział, że teraz będzie problem, 
bo ten co sprzedał, przyjdzie po odszkodowanie do urzędu bo mu teraz przeszkadza ta 
elektrownia wiatrowa.   

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że jeżeli został oszukany 

przez inwestora … 
 
Pan Radny Piotr Szewczykowski powiedział, że wtedy musi udowodnić inwestorowi.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że umowy są pokrętne. 

Mówczyni powiedziała, że są w posiadaniu takich umów i one naprawdę są pokrętne i ciężko 
je zrozumieć.  

 
Pan Wójt powiedział, że to na drodze cywilno-prawnej a nie urzędowej.  
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Pan Przewodniczący powiedział, że na pewno nie rozwiążą dzisiaj wszystkich 

tematów związanych z wiatrakami.  
 
Na sali obrad było bardzo głośno.  
 
Pan Przewodniczący uciszał mówców. Pan Przewodniczący udzielił głosu panu 

radnemu Henrykowi Noworolnikowi.  
 
Radny pan Henryk Noworolnik powiedział, że odniósł się do pracy rady bo też był 

zarzut, że jest bardzo dużo dokumentów. Pan radny powiedział, że żaby mieć taką 
świadomość, że jeżeli odbywa się komisja – bo to, że on przeczyta to nie wiele mu to daje 
żeby zrozumieć. Pan radny powiedział, że po to mamy radcę Prawnego. Mówca powiedział, 
że teraz radni zajmowali się umowami śmieciowymi i przybyła na komisje pani Izabela, która 
im to wszystko szczegółowo wyjaśniła. Pan radny powiedział, że on wtedy tego nie musi 
czytać, bo jako pracownik po prostu to usłyszy w krótkim czasie. Mówca powiedział, że ufa 
pracownikom, że tak musi być. Pan radny powiedział, że po to jest komisja, żeby tam czytać    
a  tutaj już podjąć tą decyzję.   

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że jej nie chodziło o sesję                   

i o czas, tylko chodziło jej o umieszczenie tych wiadomości miesiąc wcześniej. Mówczyni 
powiedziała, żeby mieli czas się zapoznać, żeby takie duże dokumenty były wcześniej 
publikowane.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 

Radnemu Edmundowi Surdelowi.  
 
Radny Pan Edmund Surdel powiedział, że chciałby krótko się wypowiedzieć, bo 

widzi, że ta dyskusja w ogóle chyba w tym momencie nie będzie miała sensu, bo zaczynamy 
się przekomarzać. Pan radny powiedział, że uważa, że taka merytoryczna dyskusja powinna 
być i uważa, że powinni się spotkać bo taka dyskusja merytoryczna była by wskazana. Pan 
Radny powiedział, że pewien rozdział trzeba byłoby zamknąć i nie ulega wątpliwości, że 
dobrze by było – chciałby żeby to się wreszcie stało – żeby powstała ustawa, która ureguluje 
ten cały proceder i ona jakby ukierunkuje nasze działania tutaj na dole. Pan radny powiedział, 
że o tą ustawę się modli. Mówca powiedział, że był w Warszawie dwa razy z ówczesnym 
Przewodniczącym Komisji Energetyki Panem Czerwińskim… 

 
Na sali obrad znów było bardzo głośno i pan Przewodniczący uciszał mówców.  
 
Radny Pan Edmund Surdel kontynuując wypowiedź powiedział, że doszło do takiej 

sytuacji, że dyrektywy unijne, które są i wyraźnie mówią o tego typu uregulowaniach 
powinny być zrobione te uregulowania, ale nie zostały zrobione prze osiem lat.  mówca 
powiedział, że to są fakty. Następnie powiedział, że teraz jest nowe rozdanie i bardzo by się 
ucieszył, gdyby taka ustawa weszła w życie i ureguluje na przyszłość tego typu rzeczy i ta 
dyskusja nie będzie miała wtedy miejsca. Pan radny powiedział, że to co się do tej pory 
wydarzyło no to jest namacalnym przykładem, że jest to totalna partyzantka. Pan radny 
powiedział, że tak to nazywa i dalej będzie tak to nazywał bo obstawienie domów 
mieszkalnych, obstawienie kilku wiosek, za to, że ktoś postawił wiatraki wzdłuż wybrzeża 
miedzy Cisowem a morzem, a Jeziorem Kopań i dalej w kierunku Barzowic, gdzie to jest 
najpiękniejszy teren naszej Gminy, no to za to pan radny powiedział, że tutaj nie powie co by 
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zrobił. Pan radny powiedział, że dla nie go to jest chora sytuacja jeżeli ktoś tam postawił 
wiatraki. Pan radny powiedział, że każdy teren jest na swój sposób atrakcyjny, ale tam to już 
było przegięcie totalne. Pan radny powiedział, że jeżeli są jakieś niedociągnięcia i znajdą się 
jakieś niedociągnięcia, będą jakieś sytuacje, które będą wskazywać na to, że ktoś zrobił nie 
tak jak trzeba no to on się pod tym podpisze, żeby tego kogoś ukarać. Pan radny powiedział, 
że jeżeli tak ni Bedzie, to wówczas będzie się w pas kłaniał, żeby było wszystko zgodne 
prawem. Pan radny powiedział, że tego będzie się trzymał i tutaj teraz oficjalnie wszystkim 
mówi jakie jest jego stanowisko. Żeby była jasność. Pan radny powiedział, że naprawdę to co 
zrobiono z nasza gminą to jest lipa. Pan radny powiedział, że uważa, że w niektórych 
kwestiach chyba nie do końca było zgodne z prawem, ale to może ustalić tylko Sąd                           
i odpowiednie wyroki. Pan radny powiedział, że jeżeli do tego dojdzie, to będzie wiedział czy 
ktoś zawinił czy nie. Pan radny powiedział, że tego się trzyma i takie działania na przykład on 
jako osoba Surdel Edmund – nie radny Surdel Edmund – też podejmuje i jeżeli się okaże, że 
faktycznie były niedociągnięcia, no to wtedy będzie starał się i będzie robił wszystko, żeby 
tego kogoś rozliczyć, przede wszystkim za ten teren tam, bo to jest jakieś kuriozum.   

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo konkludując powiedział, że cały czas 
się uderza w nową radę i z tej perspektywy patrzymy, bo to już się stało kilkanaście lat temu. 
Pan wójt powiedział, że teraz może z perspektywy czasu może inaczej wyglądają dane, inne 
uwarunkowania przyrodnicze. Pan wójt powiedział, że też chciałby żeby była ustawa i byłby 
problem rozwiązany, ale nie ma.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała do pana wójta, że jest ciągłość 

władzy.  
 
Pan Wójt powiedział, że nie mówi o ciągłości, ale jest ciągłość władzy pani Grażyno. 
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że trzeba ten problem 

rozwiązać. Mówczyni serdecznie zapraszała Radę Gminy, pana Wójta, pana Zastępcę Wójta, 
pana Starostę, Prawnika Gminnego i wszystkich chętnych na Forum Dyskusyjne w dniu 27 
lutego 2016 roku w Świetlicy w Starym Jarosławiu, na które przyjadą znakomici prawnicy, 
którzy zajmują się sprawą, znają sytuację Darłowa, będą odpowiadać na pytania. Mówczyni 
powiedziała, że zobaczymy jak to będzie wyglądać. Mówczyni przekazała plakat tego 
zaproszenia. Pani Grażyna powiedziała, że nie wie czy przyjedzie Pan Wojewoda 
Zachodniopomorski, czy przyjedzie pan Dyrektor RDOŚ, pan Wojewoda Pomorski, Dyrektor 
RDOŚ Pomorski, Minister. Pani Grażyna powiedziała, że wtedy okaże się czy te racje są 
ważne i czy trzeba tą Marcinkowską tępić.  

/Plakat w sprawie forum dyskusyjnego zaplanowanego na dzień 27 lutego 2016 roku stanowi załącznik 
nr 57 do niniejszego protokołu/ 

 
Radny pan Wiesław Moskwa powiedział, że nikt pani Grażyny nie tępi.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że tak ona to czuje. Mówczyni 

powiedziała, że bezprawnie został położony kabel na jej działce, gdzie się paliło, gdzie było 
zagrożenie życia, gdzie są spisane protokoły. Mówczyni powiedziała, że ci ludzie na tym 
mogli stracić życie i nadal te „króliki wychodzą z kapelusza”, ci ludzie pracuj a nadal w 
gminie, gdzie był przypadek, ze na koparce zabiłoby człowieka, bo po prostu wyciągnął kabel 
tam, gdzie w ogóle go nie ma w żadnych planach. 

 
Pan Włodzimierz Błaszczak Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że albo 

kopał tam gdzie nie trzeba.     
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do pani 
Grażyny, że Radni czują się zaproszeni.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedział, że jest je przykro, bo 

przyjechała porozmawiać z radnymi i nie oskarżać ich o nic, bo rzeczywiście jest nowa rada, 
która zaczyna ta pracę, nabywa doświadczenia. Mówczyni powiedziała, że widzi, że rada jest 
przeciwnie nastawiona. Mówczyni powiedziała, że chciałaby się usprawiedliwić, że nie jest 
wrogiem Gminy, bo Gmina to również Ona. pani Grażyna powiedziała, że chciała się również 
odnieść do radnego. Przy tym powiedziała, że kupiła gospodarstwa w Starym Jarosławiu, 
kupiła ruiny, ciężko pracuje, obrządza krowy, doi krowy, pomimo że ma firmę i stać ja na 
inne rzeczy. Mówczyni powiedziała, że jest człowiekiem, którego zadowala praca.  

 
Radny pan Wiesław Moskwa powiedział, że zwolennicy pani i przeciwnicy.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że tak jak wszyscy i pan wójt 

też ma zwolenników i pan radny też, wszyscy mają.  
 
Pan Wójt powiedział do pani Grażyny, że różnie bywa, że pani też miała zwolennika, 

który tłumaczył na zebraniach, a teraz jest pani przeciwna.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że jest prezesem 

Stowarzyszenia i jeżeli do niej zwracają się członkowie, przynoszą dokumenty i życzą sobie 
załatwienia tego, to nie ważne, czy pan taki czy inny to przynosi.  

 
Na sali obrad było bardzo głośno.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował mówcom                

i zamknął punkt 30 porządku obrad.  
Na tym punkt zakończono.  
 

 
 
Ad. 31.  
Zakończenie sesji. 

 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XIX sesji VII kadencji Rady 

Gminy Darłowo – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1344 w dniu 19 lutego 2016 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji/ 

 
Obradom przewodniczył: 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 

Sekretarz obrad
Grzegorz Hejno 

:  
Radny Rady Gminy Darłowo 
 
Michał Górski  
 

 
Protokół sporządziła: 
Iwona Kowalska  
Kierownik Biura Rady  


